



ការសែតបេណ្ឌឡាស
ប្រចាំខែ ឆ្នាំទី១២

អ្នកនាំសារ

the messenger

ខែ កញ្ញា | ឆ្នាំ ២០២២ | លេខទី ១៥៤

បុណ្យភ្នំរំលឹកដល់

មរណបុគ្គលតាមប្រពៃណីខ្មែរ



បុណ្យភ្នំពេលវេលាដែល នឹកឃើញដល់មរណបុគ្គលទាំងឡាយតាមរបៀបប្រពៃណីនៅប្រទេសកម្ពុជា ហើយសម្រាប់ព្រះសហគមន៍កាតូលិក យើង គោរពដល់វិញ្ញាណក្ខន្ធ និងនឹកដល់ជីវិតរបស់យើងដែលបានស្រឡាញ់ព្រះជាម្ចាស់និងបងប្អូនទៀតៗ។ នេះជាប្រសាសន៍របស់លោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ ជឺតហាស្ត អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញ នាថ្ងៃទី២៤ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២។ លោកអភិបាលមានប្រសាសន៍ទៀតថា យើងអធិដ្ឋាន សម្រាប់បងប្អូនដែលស្លាប់ ដើម្បីឱ្យគេជម្រះចិត្តគំនិតរបស់គេម្តងទៀតរហូតដល់អាចមើលឃើញព្រះជាម្ចាស់ផ្ទាល់ភ្នែក។ លោកបន្ថែមថា នៅពេលនេះ យើងក៏អធិដ្ឋានសូមព្រះអង្គថែរក្សាបងប្អូនរបស់យើងដែលទទួលមរណភាព និងលើកលែងទោសឱ្យពួកគាត់។ លោកអភិបាលរំលឹកត្រីស្ថបរិស័ទទាំងអស់ ឱ្យត្រៀមខ្លួនជានិច្ច ព្រោះជីវិតមិនទៀងទាត់ អាចមានជំងឺ ឬគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ ដោយមិនដឹងជាមុន។ ប៉ុន្តែអ្វីដែលសំខាន់នោះ ពេលវេលានៅប្រចាំថ្ងៃ គឺត្រូវ យកចិត្តទុកដាក់សួរសុខទុក្ខអ្នកជំងឺ អ្នកជាប់ឃុំឃាំង ផ្តល់ម្ហូបដល់អ្នកស្រែកប្បូន និងឱ្យអារទោមនស្សខ្លួនទេ និងរៀបចំបុណ្យសពត្រឹមត្រូវសម្រាប់អ្នក ស្លាប់ ទាំងនេះគឺជាកិច្ចការទាំង៧នៃធម៌មេត្តាករុណាដែលត្រីស្ថបរិស័ទត្រូវតែធ្វើ។

នៅក្នុងឆ្នាំ១៩៧០ បុរីវិទ្យាស្ថានអនុញ្ញាតឱ្យព្រះសហគមន៍កាតូលិកប្រារព្ធពិធីបុណ្យមរណបុគ្គលនៅថ្ងៃបុណ្យភ្នំបិណ្ឌប្រពៃណីជាតិខ្មែរ ព្រោះបុណ្យនេះ មានអត្ថន័យដូចគ្នានឹងពិធីបុណ្យរបស់ព្រះសហគមន៍។ នេះបើយោងតាមសៀវភៅកត់ត្រា The Rice Paddy របស់លោកបូជាចារ្យហ្វ្រង់ស្វ័រ ប៉ុងសូដ។

■ កម្ពុជាទទួលបានពានរង្វាន់ពិភពលោកចំនួន ២ គឺទេសចរណ៍វប្បធម៌ និងទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខ
ទំព័រ-៩



■ កម្ពុជានឹងមានបូជាចារ្យព្រះបន្ថែមទៀតក្នុងពេលឆាប់ៗ
ទំព័រ-១៦

■ ការចែកទានគឺជាទង្វើល្អនិងការជួយដែលកើតចេញពីទឹកចិត្តនឹងសេចក្តីពិតដែលទទួលបានពីព្រះជាម្ចាស់
ទំព័រ-១៧



ហេតុអ្វីគ្រីស្ទបរិស័ទកាតូលិក រំលឹកដល់មរណបុគ្គល ដូចប្រជាជនខ្មែរពុទ្ធសាសនា?

ប្រជាជនខ្មែរមានទំនៀមទម្លាប់មួយ គឺរំលឹកដល់អ្នកដែលបានស្លាប់ទៅហើយ ជាពិសេសគឺញាតិសន្តានទាំង៧របស់ខ្លួន ក្នុងឱកាសបុណ្យភ្ជុំបិណ្ឌ។

ទំនៀមនេះ មិនខុសពីព្រះសហគមន៍កាតូលិកនោះឡើយ គឺព្រះសហគមន៍បានរំលឹកដល់អ្នកដែលបានស្លាប់ទៅហើយជារៀងរាល់ឆ្នាំក្នុងថ្ងៃទី២ ខែវិច្ឆិកាខាងមុខនេះ។

តើការរំលឹកនេះមានអត្ថន័យយ៉ាងណា?

ព្រះសហគមន៍កាតូលិកជឿថា ពេលមនុស្សស្លាប់ទៅហើយ គេនឹងទៅកន្លែងចំនួន៣ផ្សេងពីគ្នាតាមអំពើដែលពួកគេបានប្រព្រឹត្ត គឺទី១ ស្ថានបរមសុខ ដែលជាព្រះដំណាក់របស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់មនុស្សដែលសុចរិតតាមព្រះហឫទ័យព្រះអង្គ។ ទី២ គឺស្ថាននរក ដែលយើងបានឮជាច្រើនលើកក្នុងគម្ពីរដំណឹងល្អ ជាពិសេសអំពីអ្នកមាននិងអ្នកក្រឡាសា (លក្ខណៈ ១៦-១៩-៣១) គឺអស់អ្នកដែលមិនដែលចាប់អារម្មណ៍នឹងសេចក្តីពិតនិងសុចរិត ពោលគឺគ្មានជំនឿនិងសេចក្តីស្រឡាញ់។ ទី៣ គឺស្ថានជម្រះ ជាទីឋានដែលត្រូវកែប្រែប្រិក្ខេឡើងវិញសម្រាប់មនុស្សដែលខិតខំប្រឹងប្រែងធ្វើតាមព្រះហឫទ័យព្រះជាម្ចាស់ តែទោះជាយ៉ាងណាក៏នៅមានផ្លូវឆ្លងខ្លះ ដូច្នោះពួកគេត្រូវការពេលវេលាមួយពិសេសដើម្បីលទ្ធផលរបស់ខ្លួន។

ស្ថានជម្រះនេះសំខាន់ណាស់ ជាទីដែលព្រលឹងត្រូវបានសម្អាតមុនពេលចូលទៅក្នុងព្រះរាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ គឺស្ថានបរមសុខ។ ដោយហេតុនេះហើយ ព្រះសហគមន៍បានទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់អស់វិញ្ញាណទាំងឡាយនៅក្នុងឋានជម្រះនោះ «^១ [...] ពាក្យទូលអង្វររបស់មនុស្សសុចរិតមានប្រសិទ្ធភាពខ្លាំងណាស់ (យក៥, ១៦)» ដើម្បីសុំព្រះជាម្ចាស់លើកលែងទោសឱ្យពួកគាត់ទាំងនោះ ឱ្យបានចូលក្នុងស្ថានបរមសុខជាមួយព្រះអង្គ។

ព្រះជាម្ចាស់តែងតែផ្ញើព្រះការណ៍ស្តាប់ពាក្យទូលអង្វរជានិច្ច(១ សិណ្ឌា, ១២) ហើយធម៌មេត្តាករុណារបស់ព្រះអង្គធំធេងណាស់ ដែលយើងមិនអាចស្មានដល់បាន។

ហេតុដល់នៃការទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់អ្នកស្លាប់៖

យើងអាចមើលក្នុងគម្ពីរនៅពេលដែលលោកយូដាប្រយុទ្ធយកក្រុងនាសា ក្រោយពេលបញ្ចប់សង្គ្រាម ពលទ័ពរបស់លោក

ប្រមូលសពទាហាន ហើយលោកបានប្រាប់ឱ្យធ្វើយញ្ញូជារំដោះ បាបសម្រាប់ទាហានដែលស្លាប់។

ក្នុងគម្ពីរ២ម៉ាកាបាយ ១២,៤៣-៤៦ «^៤ លោកយូដាប្រាប់ក្រុងទ័ពបានប្រហែលពីរពាន់កាក់ ហើយផ្ញើកាក់នេះទៅក្រុងយេរូសាឡឹម ដើម្បីឱ្យគេថ្វាយយញ្ញូជារំដោះបាប។ លោកធ្វើដូច្នោះ ជាអំពើដ៏ល្អប្រពៃ និងថ្លៃថ្នូរផង ដោយនឹកគិតថា មនុស្សស្លាប់នឹងរស់ឡើងវិញជារៀងរាល់ថ្ងៃ។ ៤៤ ប្រសិនបើលោកមិនសង្ឃឹមថា

ឱ្យពលទាហាន ដែលបាត់បង់ជីវិត»

ពិធីរំលឹកដល់មរណបុគ្គលនេះក៏ត្រូវបានប្រារព្ធឡើងនៅព្រះសហគមន៍ខាងកើតហៅថាអូតូដុក និងនិកាយអង់គ្លីខិនផងដែរ។ ប៉ុន្តែក្រុមជំនុំផ្សេងទៀតមិនយល់ស្របអំពីទេវវិទ្យាមួយនេះទេ។ តាមរបៀបពុទ្ធសាសនា យើងឃើញថា ប្រជាជនបានយកចង្កាន់ទៅវត្ត វេរប្រគេនព្រះសង្ឃដើម្បីឧទ្ទិសដល់វិញ្ញាណអ្នកស្លាប់ដែលស្ថិតនៅក្នុងឋាននរក ឬប្រេត។



ពលទាហានដែលបាត់បង់ជីវិតមិនរស់ឡើងវិញទេ លោកក៏មិនឆោតល្ងង់ ទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់ សម្រាប់មនុស្សស្លាប់ដែរ។ ទោះបីលោកទូលអង្វរព្រះអង្គដូច្នោះ ក៏គ្មានន័យ ហើយក៏ឥតបានការអ្វីឡើយ។^៥ ប៉ុន្តែ លោកនឹកគិតថា ព្រះជាម្ចាស់មុខជាប្រទានរង្វាន់ដ៏ប្រសើរផុត ដល់មនុស្សស្លាប់ទាំងគោរពប្រណិប័តន៍ព្រះអង្គ។ នេះពិតជាគំនិតដ៏វិសុទ្ធរបស់អ្នក ដែលគោរពប្រណិប័តន៍ព្រះអង្គមែន។^៦ អាស្រ័យហេតុនេះហើយ បានជាលោកយូដាប្រយុទ្ធយកក្រុងនាសា ប្រាប់ឱ្យធ្វើយញ្ញូជារំដោះបាប ដើម្បីសូមព្រះជាម្ចាស់ លើកលែងទោស

ការរៀបចំពិធីមានលក្ខណៈខុសគ្នារវាងពុទ្ធសាសនា និងព្រះសហគមន៍កាតូលិក តែទោះជាយ៉ាងណាពិធីនេះមានទិសដៅតែមួយ គឺជួយដល់ព្រលឹងរបស់មនុស្សស្លាប់ឱ្យរួចពីទុក្ខវេទនា។ តាមឯកសារប្រវត្តិសាស្ត្រដែលរៀបចំចងក្រងដោយលោកបូជាចារ្យហ្វ្រង់ស្វ័រហ្វីលីប្វីដេ (MEP) បានសរសេរថា ក្នុងឆ្នាំ១៩៧០ បុរីវ៉ាទីកង់បានអនុញ្ញាតឱ្យគ្រីស្ទបរិស័ទកាតូលិកនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ប្រារព្ធពិធីបុណ្យរំលឹកដល់មរណបុគ្គលមួយជាប្រជាជនខ្មែរ ក្នុងឱកាសបុណ្យភ្ជុំបិណ្ឌដែលបានធ្វើជារៀងរាល់ឆ្នាំ។

Formation, Dailouge, Cooperation
ការិយាល័យផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានកាតូលិក

ចាងហ្វាង : លោក លី សុវណ្ណា
សេចក្តីប្រកាសលេខ៖ លេខចុះបញ្ជី២០២២៖ ១២៧៩ | ២២៧៧.ប្រ
ផ្ទះលេខ ២៥ ផ្លូវលេខ ២៤២ សង្កាត់ បឹងព្រលិត ខណ្ឌ ៧ មករា រាជធានីភ្នំពេញ
Contact: (855) 17 726 060
Email : cscCambodia@gmail.com / Website : www.catholiccambodia.org
Email : catholicphnompenh@gmail.com / Website : www.catholicphnompenh.org
https://www.facebook.com/CatholicCambodia / https://www.facebook.com/CatholicPhnomPenh

សម្តេច ហ៊ុន សែន៖ កម្ពុជានឹងបន្តជំរុញការយកចិត្តទុកដាក់លើ ការអភិវឌ្ឍប្រសិទ្ធភាពថាមពល និងថាមពលកកើតឡើងវិញ

អត្ថបទ៖ អមវិន្ទ ជានុត

ក្នុងឆ្នាំ ២០២១ កន្លងមកនេះ ថាមពល ដែលបានមកពីប្រភពថាមពល កកើតឡើងវិញ រួមមាន វារីអគ្គិសនី ថាមពលដើរដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យ និង ថាមពលជីវម៉ាស់ បានកើនឡើងទៅដល់ ៤០% នៃថាមពលសរុបរបស់កម្ពុជា ។

ម្យ៉ាងទៀត បើពិនិត្យមើលតាមទំហំអានុភាព នៃប្រភពថាមពល របស់កម្ពុជា ចំណែកអានុភាព នៃប្រភពថាមពលកកើតឡើងវិញ គឺមានរហូត ដល់ ៥៥% នៃអានុភាពតម្លើងសរុប។ នេះជា ប្រសាសន៍លើកឡើង របស់សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន និងជាប្រធានអាស៊ានឆ្នាំ២០២២ ក្នុង ឱកាសបើកកិច្ចប្រជុំ រដ្ឋមន្ត្រីថាមពលអាស៊ាន លើកទី ៤០ កិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធ នាថ្ងៃទី១៥ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ។

សម្តេច ហ៊ុន សែន មានប្រសាសន៍ថា ៖ «សម្រាប់ទិសដៅទៅមុខ កម្ពុជានឹងបន្តជំរុញ ការយកចិត្តទុកដាក់លើការអភិវឌ្ឍប្រសិទ្ធភាព ថាមពល និងថាមពលកកើតឡើងវិញ ឱ្យបាន អតិបរមា និងជាបន្តបន្ទាប់ ទៅតាមលទ្ធភាព ទទួល បានរបស់ប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ថាមពលកម្ពុជា ជាមួយនឹងការកាត់បន្ថយការអភិវឌ្ឍគម្រោង ប្រភពថាមពល ដែលប្រើប្រាស់ឥន្ធនៈហ្វូស៊ីល ដែលមានធូលី និងប្រេងឆេះម៉ែ» ។

ដើម្បីសម្រេចទិសដៅនេះ រាជរដ្ឋាភិបាល កម្ពុជា បាននិងកំពុងសហការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ នានា ក្នុងការសិក្សា និងរៀបចំផែនការអភិវឌ្ឍន៍ វិស័យថាមពលកម្ពុជា រហូតដល់ឆ្នាំ ២០៤០ គោលនយោបាយជាតិស្តីពីប្រសិទ្ធភាពថាមពល ផែនទីបង្ហាញផ្លូវ ស្តីពីការអភិវឌ្ឍអន្តរកាល ថាមពលស្អាត ឆ្ពោះទៅអព្យាក្រឹតកាបូន និងគោលនយោបាយអភិវឌ្ឍន៍ ថាមពលពន្លឺ ព្រះអាទិត្យ លើដំបូលនៅកម្ពុជា ។

សូមបញ្ជាក់ថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា នៅ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២ កន្លងទៅនេះ បានដាក់ចេញ



យុទ្ធសាស្ត្រ អភិវឌ្ឍន៍រយៈពេលវែង ប្រកបដោយ អព្យាក្រឹតកាបូន LTS4CN ដែលរំពឹងថានឹង សម្រេចបានការងារអព្យាក្រឹតកាបូននៅឆ្នាំ២០៥០ ។ ការរៀបចំយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍រយៈពេលវែង ប្រកបដោយអព្យាក្រឹតកាបូន«LTS4CN» នេះ គឺជាសក្ខីភាពបញ្ជាក់នូវការប្តេជ្ញាចិត្ត របស់កម្ពុជា ចំពោះកិច្ចព្រមព្រៀងទីក្រុងប៉ារីស ស្តីពីការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ និងបង្ហាញនូវសេណារីយ៉ូ គោល

នយោបាយ ដើម្បីធ្វើឱ្យសម្រេចបាននូវចក្ខុវិស័យ នៃសង្គមមួយប្រកបដោយអព្យាក្រឹតកាបូន និងមាន ភាពធន់ក្នុងរយៈពេល ៣០ឆ្នាំខាងមុខ ។ យុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍រយៈពេលវែងប្រកបដោយ អព្យាក្រឹតកាបូន ត្រូវបានអនុម័ត និងដាក់ជូន លេខាធិការដ្ឋានអនុសញ្ញាក្របខ័ណ្ឌសហប្រជា តិស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (UNFCCC) កាលពីថ្ងៃទី៣០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ។

សម្រាប់ការផលិតថាមពល យុទ្ធសាស្ត្រនេះ បានធ្វើការបញ្ចូលការប្តេជ្ញាចិត្តថ្មីៗ របស់កម្ពុជា ក្នុងការមិនសាងសង់រោងចក្រថាមពលធូលី និងគោលដៅថាមពលកកើតឡើងវិញ ៣៥% ក្នុងប្រភពថាមពលចម្រុះត្រឹមឆ្នាំ ២០៥០ ។ ជាមួយគ្នានេះ យុទ្ធសាស្ត្រក៏បានដាក់គោលដៅ កាត់បន្ថយការដុតសំណល់នៅទីវាល ឱ្យបាន ៨៥% ផងដែរ។

ក្រសួងសុខាភិបាល បន្តលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋ ឱ្យធ្វើតេស្តរហ័សរកមេរោគកូវីដ១៩ដោយខ្លួនឯង

អត្ថបទ៖ អមវិន្ទ ជានុត

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសុខាភិបាល លោក ម៉ម ប៊ុនហេង នៅតែបន្ត អំពាវនាវ និងលើកទឹកចិត្តទៅដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជាទាំងអស់ ដែលមានការសង្ស័យថាខ្លួនមានមេរោគកូវីដ១៩ ត្រូវធ្វើតេស្តរហ័ស ដោយខ្លួនឯង និងត្រូវដាក់ខ្លួននៅដាច់ដោយឡែកភ្លាមនៅពេល ទទួលបាន លទ្ធផលតេស្តរហ័សវិជ្ជមានវិសកូវីដ-១៩ ។

លោកបានមានប្រសាសន៍ថា ៖ «ក្រសួងសុខាភិបាល សូម លើកទឹកចិត្តដល់បុគ្គលម្នាក់ៗ អនុវត្តការធ្វើតេស្តរហ័សដោយ ខ្លួនឯង ក្នុងករណីដែលមានស្ថានភាពសង្ស័យ ឬមានរោគសញ្ញា ណាមួយដែលសង្ស័យ និងត្រូវដាក់ខ្លួននៅដាច់ដោយឡែកភ្លាម នៅពេលទទួលបាន លទ្ធផលតេស្តរហ័សវិជ្ជមានវិសកូវីដ-១៩ ដើម្បីចៀសវាងការចម្លងទៅកាន់ក្រុមគ្រួសារ និងបុគ្គលដទៃទៀត»។

លោក ម៉ម ប៊ុនហេង បានបន្ថែមថា អ្នកជំងឺអាចធ្វើការព្យាបាល ដោយខ្លួនឯងតាមការណែនាំរបស់ក្រសួងដែលធ្លាប់ បានផ្សាយជូន កន្លងមកជារៀងៗ ឬស្វែងរកការព្យាបាលពីគ្រូពេទ្យជំនាញត្រឹមត្រូវ ឬទៅកាន់មន្ទីរពេទ្យមិត្តភាពខ្មែរ-សូវៀត បើមានរោគសញ្ញាដែល

សង្ស័យមានការវិវត្តន៍ទៅរកស្ថានភាពធ្ងន់ធ្ងរ។ យោងតាមរបាយការណ៍ របស់អង្គការសុខភាពពិភពលោក (WHO) ស្ថានភាពនៃការចម្លងវិសកូវីដ-១៩នៅលើសកលលោក បានបង្ហាញថា មាន ករណីជំងឺកូវីដ-១៩ សរុបចំនួនជាង ៦០០លាន នាក់ ដែលក្នុងនោះមានអ្នកស្លាប់សរុបជាង ៦លាន ៤០០ពាន់នាក់ គិតត្រឹម ថ្ងៃទី០៤ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ។

ក្រោមការដឹកនាំប្រកបដោយគតិបណ្ឌិត និងភាពឈ្លាសវៃ របស់ សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន កម្ពុជាបានគ្រប់គ្រង និង ឆ្លើយតបទៅនឹងការរាតត្បាតវិសកូវីដ-១៩ បានយ៉ាងល្អប្រសើរ ហើយការស្រោចស្រពវ៉ាក់សាំងកូវីដ-១៩ ទទួលបានអត្រាគ្រប ណ្តប់រហូតដល់ប្រមាណជា៩៥% ក្នុងចំណោម ប្រជាជនប្រមាណ ជា ១៦លាននាក់។

លោក ម៉ម ប៊ុនហេង បានថ្លែងថា ៖ «ដូច្នេះ ដើម្បីរក្សាបាននូវ ការរស់នៅតាមបែបគន្លងប្រក្រតីភាពថ្មីរបស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ ការបន្តអនុវត្តនូវវិធានការការពារទប់ស្កាត់ការចម្លងជំងឺកូវីដ-១៩ របស់បុគ្គល គ្រួសារ និងសហគមន៍ ត្រូវតែបន្តធ្វើជាចាំបាច់ ដើម្បី

រួមចំណែកទប់ស្កាត់នូវការផ្ទុះការចម្លងវិសកូវីដ-១៩ក្នុងទ្រង់ទ្រាយ ធំនៅក្នុងសហគមន៍យើងសារជាថ្មីឡើងវិញ»។

ដើម្បីសុវត្ថិភាព និងភាពរីករាយក្នុងក្រុមគ្រួសារ សូមលោកអ្នក អនុវត្តបន្តប្រកបដោយការ បង្កើនការប្រុងប្រយ័ត្នខ្ពស់ ជាពិសេស អនុវត្តឱ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួន និងឱ្យបានគ្រប់ៗគ្នា នូវវិធានការ «៣ការពារ (ពាក់ម៉ាស់ លាងដៃ ឱ្យញឹកញាប់ និងរក្សាគម្លាតសុវត្ថិភាពបុគ្គល ពីមួយម៉ែត្រកន្លះឡើង) និង៣កុំ (កុំទៅកន្លែងមានមនុស្សច្រើន កុំទៅកន្លែងបិទ ជិតគ្នានិយមចេញចូល កុំប៉ះពាល់គ្នា កុំកៀកស្មាគ្នា)»។



កម្ពុជា-អូស្ត្រាលី បើកដំណើរការកម្មវិធីភាពជាដៃគូ សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយភាពធន់

អត្ថបទ៖ អមរិន្ទ ជានុត

កម្ពុជា និងអូស្ត្រាលី បានប្រកាសដាក់ឱ្យបើកដំណើរការកម្មវិធីថ្មី ឈ្មោះថា ភាពជាដៃគូកម្ពុជា-អូស្ត្រាលី សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយភាពធន់ Cambodia Australia Partnership for Resilient Economic Development (CAP-RED) ដែលមានថវិកា ៨៧លាន ដុល្លារអូស្ត្រាលី។

CAP-RED ជាកម្មវិធីថ្មី មានរយៈពេល៥ឆ្នាំ ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង ផ្អែកលើជំនួយជាងមួយទសវត្សរបស់អូស្ត្រាលី ដល់វិស័យកសិកម្ម និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនៅកម្ពុជា តាមរយៈកម្មវិធីខ្សែសង្វាក់ តម្លៃកសិកម្មកម្ពុជា-អូស្ត្រាលី (CAVAC) និងកម្មវិធីវិនិយោគលើវិស័យហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ (3i) ដែលទើបតែបានបញ្ចប់ថ្មីៗនេះ។

កម្មវិធីទាំងពីរដែលទើបតែបានបញ្ចប់នេះ បានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់ប្រជាជនកម្ពុជានៅតាមជនបទ ជាងពីរលាននាក់។ នេះបើយោងតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ស្ថានទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា។

ស្ថានទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា បានឱ្យដឹងថាកម្មវិធី CAP-RED ត្រូវបានបង្កើតឡើង បន្ទាប់ពីមានការពិគ្រោះយោបល់ដ៏ទូលំទូលាយជាមួយ ទាំង



វិស័យសាធារណៈ និងឯកជន អំពីមធ្យោបាយដ៏ល្អប្រសើរបំផុត ដើម្បីជួយសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាឡើងវិញបន្ទាប់ពីជំងឺកូវីដ-១៩ ។ កម្មវិធី CAP-RED នឹងជួយដល់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងសមភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗទៀត បង្កើតគោលនយោបាយនានា ដែលជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយបរិយាបន្ន ភាពធន់ និងនិរន្តរភាព។

លោកព្រឹទ្ធសមាជិក Tim Ayres ឧបការីរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងជាឧបការីរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងផលិតកម្ម របស់អូស្ត្រាលី បានថ្លែងថា

ឆ្នាំនេះជាខួបទី៧០ឆ្នាំ នៃទំនាក់ទំនងការទូតរវាងកម្ពុជា និងអូស្ត្រាលី ហើយកម្មវិធី CAP-RED ជាភស្តុតាងវិតតែច្បាស់ បន្ថែមទៀតនៃភាពជាដៃគូដ៏យូរអង្វែងរបស់ប្រទេសទាំងពីរ។

លោកថា ៖ «យើងរង់ចាំចែករំលែកចំណេះដឹង និងជំនាញ ជាមួយសមភាគីកម្ពុជារបស់យើង ដើម្បីបង្កើតបរិយាកាសអំណោយផលសម្រាប់ការវិនិយោគ ផលិតភាព និងពាណិជ្ជកម្ម»។

ដើម្បីសម្រេចបាននូវលទ្ធផលទាំងនេះ កម្មវិធីនេះនឹងធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយក្រសួងពាក់

ព័ន្ធ និងផ្នែកពាក់ព័ន្ធនានាក្នុងវិស័យចំនួនបី ដើម្បីជំរុញកំណើន៖ សេវាហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ កសិកម្ម និងកសិ-កែច្នៃ ព្រមទាំងការអភិវឌ្ឍ ពាណិជ្ជកម្ម ការវិនិយោគ និងសហគ្រាស។ កម្មវិធីនេះនឹងផ្តោតសំខាន់ ខ្លាំងលើ ការចែករំលែកការស្រាវជ្រាវ និងចំណេះដឹង ព្រមទាំងផ្តោតលើ សមភាពយេនឌ័រ ពិការភាព និង បរិយាបន្នសង្គម ផងដែរ។

លោក អូន ព័ន្ធមុនីរ័ត្ន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ បានមានប្រសាសន៍ឱ្យដឹងដែរថា កម្មវិធី CAP-RED ជាការរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ ទៅដល់របៀបវារៈនៃការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចរបស់កម្ពុជា ដែលគាំទ្រដល់ការស្តារឡើងវិញ ភាពធន់ និងកំណែទម្រង់។

លោកថា កម្មវិធីនេះនឹងលើកទឹកចិត្តដល់ការវិនិយោគសាធារណៈ និងឯកជន ប្រកបដោយបរិយាបន្ន ដើម្បីជួយជំរុញ សេដ្ឋកិច្ចអោយកាន់តែមានភាពចម្រុះ និងបរិយាបន្ន។

លោក អូន ព័ន្ធមុនីរ័ត្ន មានប្រសាសន៍ថា ៖ «តាមរយៈភាពជាដៃគូនេះ យើងរំពឹងថា គ្រួសារកម្ពុជាមួយចំនួន ជាពិសេសគ្រួសារមកពីជនបទ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ជាពិសេស ស្ត្រី កុមារី កុមារ មនុស្សចាស់ ជនមានពិការភាព និងក្រុមងាយរងគ្រោះ នឹងមានជីវភាពប្រសើរឡើង»។

អាមេរិកផ្តល់ជំនួយជាអគារ និងម៉ាស៊ីនផលិត អុកស៊ីសែនថ្មីមួយ នៅខេត្តព្រះវិហារ

អត្ថបទ៖ អមរិន្ទ ជានុត

រដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិកបានផ្តល់ជំនួយជាអគារ និងម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែនថ្មីមួយ មានទីតាំងនៅក្នុងខេត្តព្រះវិហារនៃប្រទេសកម្ពុជា ដែលនឹងផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ ដល់ប្រជាជន ជិត ៣០០ ០០០ នាក់។

រោងចក្រនេះ មានទីតាំងនៅ មន្ទីរពេទ្យបង្អែកខេត្ត ១៦ មករា និងជាមូលនិធិរបស់ទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីការអភិវឌ្ឍអន្តរជាតិ (USAID) ហើយត្រូវបាន សាងសង់ក្នុងភាពជាដៃគូជាមួយអង្គការយូនីសេហ្វ និងក្រសួងសុខាភិបាលកម្ពុជា។ នេះបើយោងតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ស្ថានទូតអាមេរិកប្រចាំកម្ពុជា នាថ្ងៃទី១៤ ខែកញ្ញានេះ។

ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហរដ្ឋអាមេរិកប្រចាំនៅកម្ពុជា លោក W. Patrick Murphy មានប្រសាសន៍ថា ៖ «ម៉ាស៊ីននេះនឹងបំពេញតម្រូវការផលិតអុកស៊ីសែនសម្រាប់សេវាសំខាន់ៗ ដូចជា ការព្យាបាលអ្នកជំងឺ កូវីដ-១៩ ការតាមដាន និងការព្យាបាលជំងឺសង្គ្រោះបន្ទាន់»។

លោកថា វាជាផ្នែកមួយក្នុងទឹកប្រាក់ជាង ១៦ លានដុល្លារ នៅក្នុងការគាំទ្ររបស់រដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិកចំពោះការឆ្លើយតបរបស់កម្ពុជាលើជំងឺ រាតត្បាត និងជាឧទាហរណ៍ ដែលបង្ហាញនៃចំណងទាក់ទងដ៏រឹងមាំនៃប្រទេសទាំងពីរ។

ពិធីសម្ពោធដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ជាផ្លូវការនូវអគារនិងម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែននេះ ជាទីតាំង

ដំបូងគេនៅក្នុងខេត្ត។ មន្ទីរពេទ្យបង្អែកខេត្ត ១៦ មករា បានបម្រើដល់ស្រុកចំនួន ៧ ដែលមានប្រជាជនប្រមាណ ២៨៤ ០០០នាក់។

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានដដែលនេះបានបន្តថា បន្ថែមពីលើការផ្តល់ការគាំទ្រ យ៉ាងសំខាន់សម្រាប់ការថែទាំអ្នកជំងឺ កូវីដ-១៩ ការផ្គត់ផ្គង់អុកស៊ីសែន ដែលអាចជឿទុកចិត្តនឹងផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍យ៉ាងច្រើនដល់សហគមន៍ដែលពឹងផ្អែក លើសេវាព្យាបាលរបស់មន្ទីរពេទ្យ។

តំណាងអង្គការយូនីសេហ្វប្រចាំកម្ពុជា លោកស្រី Forough Foyouzat បានលើកឡើងដែរថា អុកស៊ីសែន អាចធ្វើឱ្យមានភាពខុសគ្នារវាងជីវិត និងសេចក្តីស្លាប់។ នេះជាមូលហេតុ ដែលអង្គការ យូនីសេហ្វ កំពុងធ្វើការជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដើម្បីកែលម្អការផ្គត់ផ្គង់អុកស៊ីសែននិងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ទន្ទឹមនឹងការកសាងសមត្ថភាពបុគ្គលិកសុខាភិបាលក្នុងការប្រើប្រាស់វា»។

លោកស្រីមានប្រសាសន៍ថា ៖ «យើងសូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះសហរដ្ឋអាមេរិកនិងជាពិសេសទីភ្នាក់ងារ USAID សម្រាប់ជំនួយម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែនថ្មី សម្រាប់សង្គ្រោះជីវិតនេះ ដែលនឹងជួយលើកកម្ពស់ សុខភាពថ្ងៃនេះ និងបង្កើតភាពធន់ចំពោះបញ្ហាប្រឈមនៅថ្ងៃអនាគត»។

ម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែន ជាម៉ាស៊ីនដែល



អាចផលិតអុកស៊ីសែនចំនួន ៣០០ លីត្រក្នុងមួយនាទី (LPM) ជាមួយនឹងស្ថានីយ៍ផ្ទុកដែលមានបំពង់ស៊ីឡាំង និងតភ្ជាប់ទៅបំពង់អុកស៊ីសែនរបស់មន្ទីរពេទ្យ។

ជាលទ្ធផលគម្រោងនេះនឹងជួយ មន្ទីរពេទ្យលប់ទិញបំពង់អុកស៊ីសែនពីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ឯកជន បញ្ជូនបំពង់អុកស៊ីសែន របស់ខ្លួនទៅកាន់ទីតាំងភ្លាមៗ សម្រាប់បំពេញឡើងវិញឡើយ។ ដូច្នេះវានឹងជួយសន្សំសំចៃពេលវេលា ថវិកា និងកាត់បន្ថយការប្រឈមនឹងកង្វះអុកស៊ីសែន ដែលបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់ ការព្យាបាលអ្នកជំងឺ។

ក្នុងកិច្ចពិធីសម្ពោធនេះដែរ លោកស្រី ឱវណ្ណឌីន ក៏បានលើកឡើងដែរថា ការជួយឧបត្ថម្ភ

សាងសង់នូវអគារ និងម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែននេះ បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការល្អ ក្នុងការបង្កើតជាសមិទ្ធផលថ្មីមួយទៀតក្នុងវិស័យសុខាភិបាល។

លោកស្រីថា សមិទ្ធផលនេះ បានចូលរួមចំណែកកាត់បន្ថយភាពខ្វះខាតក្នុងការផ្គត់ផ្គង់អុកស៊ីសែនឱ្យបានទាន់ពេលវេលា និងបានជួយដល់ការផ្តល់សេវាសុខាភិបាលជូនប្រជាពលរដ្ឋឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ និងល្អប្រសើរ។ លោកស្រីក៏បានផ្តល់នូវអនុសាសន៍លើបញ្ហាគន្លឹះមួយចំនួនពាក់ព័ន្ធនឹងដំណើរការម៉ាស៊ីនផលិតអុកស៊ីសែន និងការពង្រឹងការផ្តល់សេវាសុខាភិបាលផងដែរ។

ក្រសួងបរិស្ថានណែនាំឱ្យសហគមន៍នីមួយៗ ត្រូវមានស្បៀងអាហារគ្រប់គ្រាន់

អត្ថបទ៖ អមវិទ្ធី ជានុត

មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់នៃក្រសួងបរិស្ថាន បានថ្លែងឱ្យដឹងថា៖ «សហគមន៍យើងនីមួយៗគួរមានស្បៀងអាហារគ្រប់គ្រាន់ ជីវភាពកាន់តែល្អប្រសើរនេះជាកត្តាសំខាន់ក្នុងការពារធនធានធម្មជាតិ»។

នេះជាការលើកឡើងរបស់លោក សាយ សំអាល់ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងបរិស្ថាន កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកញ្ញា ក្នុងឱកាសចូលរួមជាអធិបតីភាពនៃការដាំស្ពាន់ព្រៃឈើភ្នំពេញជាតិ រៀបចំប្រចាំឆ្នាំនៃក្រសួងបរិស្ថាន និងការពិនិត្យការចិញ្ចឹមពូជសត្វក្របី នៅក្នុងផែនការសត្វព្រៃភ្នំពេញ ស្ថិតក្នុងភូមិសាស្ត្រ ខេត្តមណ្ឌលគិរី។

លោកបានមានប្រសាសន៍ថា៖ «វត្តមាននៅថ្ងៃនេះ ដើម្បីថ្លែងនូវការដឹងគុណ និង កោតសរសើរដល់មន្ត្រីឧទ្យានរុក្ខជាតិ និងប្រជាសហគមន៍ ដែលជាទ័ពស្រួច បានលះបង់កម្លាំងកាយ-ចិត្ត ពេលវេលាដើម្បីបុព្វហេតុការពារធនធានធម្មជាតិ ការអភិរក្សជីវៈចម្រុះ ជូនជាតិមាតុភូមិ និងប្រជាជនកម្ពុជាគ្រប់ជំនាន់»។

ការដាំស្ពាន់ និងភ្នំពេញជាតិអាស្យាននេះគឺជាការរួមចំណែកឆ្លើយតបទៅនឹងគោលនយោបាយគ្រប់គ្រង និងអភិរក្សធនធានធម្មជាតិប្រកបដោយ

និរន្តរភាព ដើម្បីបំពេញនូវសេចក្តីត្រូវការចំពោះមុខបន្ថយសម្ពាធលើការប្រើប្រាស់ សម្ភារសំណង់ និងគ្រឿងសង្ហារឹមដែលធ្វើពីឈើធម្មជាតិ ព្រមទាំងបំពេញសេចក្តីត្រូវការនៅក្នុងវិស័យឧស្សាហកម្មផងដែរ។ នេះបើតាមការបញ្ជាក់ពី លោក សាយ សំអាល់។

គួរបញ្ជាក់ថា ក្រសួងបរិស្ថានបានរៀបចំផែនការដាំស្ពាន់ព្រៃឈើចាប់ពីឆ្នាំ២០២២ ដល់ឆ្នាំ២០២៥ ក្នុងគោលបំណងបង្កើនតម្របដីព្រៃ

ឲ្យបានប្រសើរឡើង និងផ្តល់ជូនមន្ត្រីឧទ្យានរុក្ខជាតិចំណេះដឹង បទពិសោធន៍ក្នុងការធ្វើកូនរុក្ខជាតិក៏ដូចជាបច្ចេកទេសដាំដុះ និងថែទាំចម្បងឈើដាំព្រមទាំងការផ្សព្វផ្សាយឲ្យបានទូលំទូលាយចំណេះដឹង បច្ចេកទេស និងឱកាសការងារជូនប្រជាពលរដ្ឋ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធ។

ប្រភេទកូនឈើដែលដាំដុះពេលនេះជាប្រភេទឈើអាស្យា ចំនួន ១ម៉ឺនដើម ដាំនៅលើផ្ទៃដីទំហំ ៦,៥ ហិកតា និងបានបណ្តុះកូនអាស្យា

ទុកសម្រាប់ធ្វើពូជចំនួន ៧.០០០ ដើម និងកូនអាស្យាចំនួន ១៧០០០ដើម ត្រូវបានដាំចាក់លើផ្ទៃដី ០៨ ហិកតា និងព្រៃសព្វដុះស្មៅចំនួន ១០ ហិកតា សម្រាប់ដាំចំណីរបស់សត្វក្របីចំនួន ៦០ ក្បាល ដែលទទួលបានពីក្រសួងបរិស្ថាន ក្នុងនោះបានយកទៅចិញ្ចឹមនៅស្នាក់ការកែរពៅ ចំនួន ១០ក្បាល និងនៅស្នាក់ការខ្ពង់ចំនួន ៥០ ក្បាល ហើយបច្ចុប្បន្នកើនបានចំនួន២ក្បាលបន្ថែម។



កម្ពុជាចង់សម្រួលឱ្យពលរដ្ឋថៃ ដែលរស់នៅខេត្តជាប់ព្រំដែន មកលេងសៀមរាប-អង្គរ

អត្ថបទ៖ អមវិទ្ធី ជានុត

គណៈកម្មការអន្តរក្រសួង ដើម្បីសម្រួលការធ្វើដំណើរ និងដឹកជញ្ជូនភ្ញៀវទេសចរ និងអ្នកដំណើរនៅប្រទេសថៃ និងប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសអន្តរជាតិ ទូទាំងប្រទេស (គ.អ.ច.ទ.) បានលើកឡើងពីយោបល់ទាក់ទងពលរដ្ឋថៃ ដែលរស់នៅខេត្តជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា ឱ្យចូលមកទស្សនាខេត្តសៀមរាប ពិសេសមណីយដ្ឋានអង្គរ។

ការលើកឡើងនូវសំណើនេះ ធ្វើឡើងក្នុងកិច្ចប្រជុំពេញអង្គរបស់គណៈកម្មការអន្តរក្រសួង គ.អ.ច.ទ. នាថ្ងៃទី១៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ នៅទីស្តីការក្រសួងទេសចរណ៍ ក្រោមអធិបតីភាពលោក ថោង ខុន រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងទេសចរណ៍ និងជាប្រធាន គ.អ.ច.ទ.។

នាឱកាសនោះ លោកហោ សារុន រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងទេសចរណ៍ និងជាអនុប្រធាន គ.អ.ច.ទ. បានឱ្យដឹងនូវការកិច្ចប្រជុំថ្មី រដ្ឋមន្ត្រីបានលើកឡើងអំពីយោបល់មួយ គឺសំណើស្នើទៅកាន់រដ្ឋាភិបាលដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យប្រជាពលរដ្ឋថៃ ដែលរស់នៅខេត្តជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា អាចឆ្លងមកខេត្តសៀមរាបដែលជាខេត្តទី២ (បន្ទាប់ពីខេត្តទី១ដែលជាប់ព្រំដែន) ដោយគ្រាន់តែប្រើប្រាស់ត្រីមបណ្តាព្រំដែន Border Pass (មិនចាំបាច់មានលិខិតឆ្លងដែន)។

លោកថា ឧទាហរណ៍ ពលរដ្ឋថៃដែលរស់នៅខេត្តស្រះកែវ ពេលចូលមកខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ហើយអាចចូលមកខេត្តសៀមរាប, អ្នកនៅខេត្តសុ



វិទ្ធពលចូលមកខេត្តខ្ពង់រាបមានជ័យ អាចចូលមកខេត្តសៀមរាបទៀតបាន។

លោកហោ សារុន បានថ្លែងថា៖ «ប្រជាពលរដ្ឋថៃខ្លះគាត់ចង់មកលេងប្រាសាទអង្គរវត្ត តែគាត់អត់មានលិខិតឆ្លងដែន ដូច្នេះបើគាត់រស់នៅខេត្តជាប់ព្រំដែន គាត់អាចស្នើសុំបណ្តាព្រំដែន នឹងអាចចូលមកទស្សនាមណីយដ្ឋានអង្គរបានដូចគ្នា»។

រដ្ឋលេខាធិការនេះបានបន្តទៀតថា ប្រសិនបើការអនុវត្តយ៉ាងដូច្នេះ កម្ពុជានឹងទទួលបានផលចំណេញបន្ថែម ពីវិស័យទេសចរណ៍ តាមរយៈការចូលមកទស្សនា ដោយផ្ទាល់របស់ភ្ញៀវទេសចរ ដែលជា

ប្រជាពលរដ្ឋថៃរស់នៅ តាមខេត្តជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា។

សូមជម្រាបថា ខេត្តរបស់ប្រទេសថៃ ដែលជាប់ជាមួយព្រំដែនប្រទេសកម្ពុជា រួមមាន ខេត្តឧត្តរលាដធានី (Ubon Ratchathani) ជាប់ជាមួយខេត្តព្រះវិហារ។ ខេត្តស្រីសាកេត (Si Sa Ket) ជាប់ជាមួយខេត្តព្រះវិហារ និងខេត្តខ្ពង់រាបមានជ័យ។ ខេត្តសុរិន្ទ (Surin) ជាប់ជាមួយខេត្តខ្ពង់រាបមានជ័យ។ ខេត្តបុរីរម្យ (Buri Ram) ជាប់ជាមួយខេត្តខ្ពង់រាបមានជ័យ និងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ ខេត្តស្រះកែវ (Sa Kaeo) ជាប់ជាមួយខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងខេត្តបាត់ដំបង។ ខេត្តចន្ទបុរី (Chanthaburi)

ជាប់ជាមួយខេត្តបាត់ដំបង និងខេត្តប៉ៃលិន។ ខេត្តត្រាត (Trat) ជាប់ជាមួយខេត្តប៉ៃលិន បាត់ដំបង ពោធិ៍សាត់ និងខេត្តកោះកុង។

បើតាមក្រសួងទេសចរណ៍ បច្ចុប្បន្នកម្ពុជា-ថៃ កំពុងអនុវត្តការអនុញ្ញាតឱ្យមានការចេញ/ចូល រវាងប្រជាជនដែលរស់នៅជាប់ព្រំដែនទាំងសងខាង។ ប្រជាជនដែលកាន់ប័ណ្ណព្រំដែន អាចឆ្លងកាត់ព្រំដែនបានដោយមិនចាំបាច់ មានលិខិតឆ្លងដែនឡើយ។ ដើម្បីទទួលបានប័ណ្ណព្រំដែននេះ ប្រជាពលរដ្ឋគ្រាន់តែមានអត្តសញ្ញាណប័ណ្ណ គឺអាចស្នើសុំប័ណ្ណព្រំដែននេះបាន។

ប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមាសម្រាប់កម្មករនិយោជិត ឆ្នាំ២០២៣ កើនដល់ ២០០ ដុល្លារ

អត្ថបទ៖ អមវិទ្ធី ជានុត
ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមានៃក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានសម្រេចតម្លើងប្រាក់ឈ្នួលសម្រាប់កម្មករនិយោជិត ផ្នែកវាយនភណ្ឌ កាត់ដេរ ផលិតស្បែកជើង និងផលិតផលិតផលធ្វើដំណើរនិងកាបូប ចំនួន ២០០ ដុល្លារ ក្នុងមួយខែ សម្រាប់ឆ្នាំ២០២៣ ។



សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានសម្រេចផ្តល់ប្រាក់បន្ថែមចំនួន ២ (ពីរ) ដុល្លារអាមេរិក លើតួលេខដើមរបស់ក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមាដែលមានចំនួន១៩៨ដុល្លារ ដែលធ្វើឱ្យប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមាសម្រាប់ឆ្នាំ២០២៣ កើនឡើងដល់២០០ដុល្លារក្នុង១ខែ ។

លោក អ៊ុត សំហេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានឱ្យដឹងថា ចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ កម្មករនិយោជិតផ្នែកវាយនភណ្ឌ កាត់ដេរ ផលិតស្បែកជើង និងផលិតផលិតផលធ្វើដំណើរនិងកាបូប និងមានប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមាចំនួន ២០០ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយខែចំពោះកម្មករនិយោជិតពេញសិទ្ធិ។

លោកបានបន្ថែម ចំពោះកម្មករនិយោជិតសាកល្បង ទទួលបានប្រាក់ឈ្នួលចំនួន ១៩៨ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ ។

លោក អ៊ុត សំហេង បានបញ្ជាក់ថា ៖ «ទន្ទឹមនឹងនេះ ប្រាក់អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងទៀត ដែលកម្មករនិយោជិតធ្លាប់ទទួលបានកន្លងមក ត្រូវបានរក្សាទុកនៅដដែល មានដូចជា ប្រាក់សោហ៊ុយធ្វើដំណើរ និងស្នាក់នៅ, ប្រាក់រង្វាន់ធ្វើការទៀងទាត់, ប្រាក់ថ្លៃបាយសម្រាប់ការធ្វើការងារបន្ថែម ម៉ោងដោយស្ម័គ្រចិត្ត និង ប្រាក់រង្វាន់អតីតភាពការងារ» ។

សូមបញ្ជាក់ថា ប្រាក់សោហ៊ុយធ្វើដំណើរ និងស្នាក់នៅចំនួន ៧ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ, ប្រាក់រង្វាន់ធ្វើការទៀងទាត់ចំនួន ១០ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ, ប្រាក់ថ្លៃបាយសម្រាប់ការធ្វើការងារបន្ថែម ម៉ោងដោយស្ម័គ្រចិត្តចំនួន ២ ០០០រៀល

ក្នុងមួយថ្ងៃ ឬការទទួលបានបាយមួយពេលដោយឥតគិតថ្លៃ និងប្រាក់រង្វាន់អតីតភាពការងារចំនួន ពី ២ដុល្លារអាមេរិក ដល់ ១១ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ សម្រាប់កម្មករ និយោជិតដែលបានធ្វើការចាប់ពីឆ្នាំ១៩៧២ ដល់ឆ្នាំ១៩៩១ ។

លោក អ៊ុត សំហេង បានបញ្ជាក់ថា ៖ «ជាមធ្យមកម្មករនិយោជិតម្នាក់ៗនឹងទទួល បានប្រាក់បៀវត្សយ៉ាងតិចចំនួនពី ២១៧ ដល់ ២២៨ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ» ។

លោក ប៉ារ ស៊ីណា បានបន្ថែមទៀតថា លោករីករាយចំពោះយន្តការនេះដែលមានការចរចាជាឆ្នាំហើយមានផលបូកជាប្រចាំ ខណៈដែលប្រទេសផ្សេងៗមួយចំនួនទៀតមិនមានការតម្លើងសោះ។

សូមបញ្ជាក់ថា នៅឆ្នាំ ២០២១ ក្រោយក្រុមប្រឹក្សាជាតិប្រាក់ឈ្នួលអប្បបរមាសម្រេចតម្លើង ១៩២ ដុល្លារ ហើយសម្តេច ហ៊ុន សែន ប្រកាសបន្ថែមទឹកប្រាក់ ២ ដុល្លារទៀត ធ្វើឱ្យប្រាក់ឈ្នួលសម្រាប់អនុវត្តក្នុងឆ្នាំ ២០២២ ឡើងដល់ ១៩៤ ដុល្លារ ក្នុង ១ ខែ ។

កម្ពុជានទួលបានរថយន្ត គ្រឿងចក្រគ្រប់ប្រភេទ ចំនួន ១១៧គ្រឿង និងសម្ភារៈជាច្រើនពីភាគីចិន

អត្ថបទ៖ អមវិទ្ធី ជានុត
រថយន្តគ្រឿងចក្រគ្រប់ប្រភេទចំនួន១១៧គ្រឿង ព្រមទាំងសម្ភារៈមួយចំនួនដែលជាជំនួយឥតសំណងរបស់ក្រសួងការពារព្រៃកម្ពុជាស្រុកភ្នំពេញ ត្រូវបានប្រគល់ជូនក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជាស្រុកភ្នំពេញ ថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា នេះ ដែលពិធីនេះបានប្រព្រឹត្តទៅនៅសាលារៀនភ្នំពេញកងរាជអាវុធស្ថិតក្នុងតំបន់ភូមិសាស្ត្រភ្នំជុំរីករាយ ស្រុកសាមគ្គីមានជ័យ ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង ។

សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ដល់ការរៀបចំកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការពារជាតិអាស៊ាន និងកិច្ចប្រជុំនានាដែលកម្ពុជាធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះ និងជាប្រធានម្នាក់ៗអាស៊ានឆ្នាំ២០២២នេះ។

ដល់ក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជា យកទៅប្រើប្រាស់សម្រួលដល់ការងារថែរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងការរៀបចំកិច្ចប្រជុំថ្នាក់រដ្ឋមន្ត្រីការពារជាតិអាស៊ាន និងកិច្ចប្រជុំនានា ដែលពាក់ព័ន្ធ របស់ក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជា» ។

ក្នុងពិធីប្រគល់និងទទួលសម្ភារៈទាំងនេះ មានការចូលរួមពីសម្តេចពិជ័យសេនា ទៀ បាញ់ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការពារជាតិ និងលោក វ៉ាង វិនធាន ឯកអគ្គរដ្ឋទូតវិសាមញ្ញ និងពេញសមត្ថភាពនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិនប្រចាំកម្ពុជា ។

លោក វ៉ាង វិនធាន មានប្រសាសន៍ថា ៖ «កងទ័ពចិននិងកម្ពុជា គឺជាបងប្អូនស្នាល់ចិត្តស្នាល់ថ្លើម និងរួមសុខរួមទុក្ខជាមួយគ្នា ជាដៃគូនិយាយតិចតែច្រើន។ ជំនួយនេះ គឺជាសកម្មភាពជាក់ស្តែង ដែលក្រសួងការពារជាតិចិន ជួយគាំទ្រ

ជាមួយគ្នានោះដែរ សម្តេចពិជ័យសេនា ទៀ បាញ់ ក៏បានលើកឡើងដែរថា ស្មារតីជួយយកអាសាត្រាគ្រាល់បាតប្រកបដោយសុវត្ថិភាព គឺជាឧបករណ៍ដ៏មានប្រសិទ្ធភាពបំផុត ក្នុងបុព្វហេតុ

នៃការកសាង ថែរក្សាសន្តិភាព ស្ថិរភាព មិត្តភាព ដែកថែប រឹងមាំ យូរអង្វែង និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការស៊ីជម្រៅ។

សម្តេចបានបន្តថា ៖ «សម្ភារៈទាំងអស់នេះពិតជាមានតម្លៃមិនអាចកាត់ថ្លៃបាន ក្នុងពេលដែលយើងកំពុងត្រូវការចាំបាច់បំផុត សម្រាប់បម្រើឱ្យការងារថែរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ផ្នែកយោធា ជាពិសេសក្នុងពេលដែលក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជា កំពុងមាញឹកក្នុងការបំពេញតួនាទីដឹកនាំ ក្នុងឋានៈជាប្រធានរាល់កិច្ចប្រជុំថ្នាក់រដ្ឋមន្ត្រីការពារជាតិអាស៊ានសម្រាប់ឆ្នាំ២០២២នេះ» ។

ក្រសួងការពារជាតិ បានឱ្យដឹងថា សម្ភារៈគ្រឿងចក្រផ្នែកដឹកជញ្ជូន សម្រាប់បម្រើឱ្យសកម្មភាពការងារធានាផ្នែកសន្តិសុខ កងកម្លាំងកងរាជអាវុធស្ថិត ដែលត្រូវបានខាងភាគីចិនប្រគល់ជូនក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជា នោះរួមមានរថយន្ត គ្រឿងចក្រគ្រប់ប្រភេទចំនួន ១១៧គ្រឿង ព្រមទាំងសម្ភារៈមួយចំនួនធំទៀតផងដែរ។



សម្តេចពិជ័យសេនា យល់ថា សម្ភារៈដ៏មានតម្លៃទាំងនេះ នឹងត្រូវយកទៅប្រើប្រាស់នៅក្នុងកិច្ចការសំខាន់ៗជាច្រើនទៀតបម្រើឱ្យសង្គមជាតិ។

សម្តេចពិជ័យសេនា ទៀ បាញ់ និងលោក វ៉ាង វិនធាន ក៏បានធ្វើជាសក្ខីភាព នៃការចុះហត្ថលេខាផ្ទេរប្រគល់ និងទទួលជំនួយសម្ភារៈរបស់ក្រសួងការពារជាតិចិន បានផ្តល់ឱ្យដល់ក្រសួងការពារជាតិកម្ពុជា រវាងលោក សៅ សុខា អគ្គបញ្ជាការរងនៃកងយោធពលខេមរភូមិន្ទ មេបញ្ជាការកងរាជអាវុធស្ថិតលើផ្ទៃប្រទេស ជាមួយលោក វ៉េសេនីយ៉ង់កពិសេស ថ្នាក់ ហាវ ប្រធានការិយាល័យអនុវត្តយោធាចិនប្រចាំកម្ពុជា។

អាស៊ានត្រូវបានគេជំរុញឲ្យយកចិត្តទុកដាក់ ទៅលើការចូលរួមក្នុងការសម្រេចចិត្ត

អត្ថបទ៖ អរិយបុត្រ

អ្នកជំនាញខាងសារព័ត៌មានមួយរូបឲ្យសារព័ត៌មានញូវស្ត្រេតថែម (New Straits Time) គឺ លោក មូហាមេត ហ្សូលហាហ្សី ហ្សូល ហាហ្សី (Mohammad Zulhafiy Zol Bahari) បានសរសេរនៅក្នុងបទវិចារណកថាមួយដោយវាយតម្លៃនូវតួនាទីនិងសារៈសំខាន់របស់យុវវ័យនៅក្នុងការសម្រេចចិត្តនៅក្នុងតំបន់។

លោកបានលើកឡើងថា យុវវ័យនានានៅក្នុងតំបន់អាស៊ានគួរតែយល់ឲ្យកាន់តែច្បាស់អំពីបញ្ហាដែលកំពុងប្រឈមមុខនិងពិភពលោកហើយថ្នាក់ដឹកនាំក៏គួរតែផ្តល់ឱកាសឲ្យយុវវ័យចូលរួមនៅក្នុងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្តនៅក្នុងតំបន់។

លោកបានបន្តថា អ្វីដែលត្រូវការការចូលរួមពិតប្រាកដ និងការចូលរួមដែលមានអត្ថន័យពេលគឺជាឱកាសដែលអាចឲ្យយុវជនបញ្ចេញទស្សនៈ និងផ្តល់ដំណោះស្រាយ និងលើកជាសំណើនានា សម្រាប់អនាគតនៅក្នុងតំបន់របស់ពួកគេ។

លោកមូហាមេត បានបន្តថា ទាំងនេះគួរតែជាគោលដៅ ដែលអាចឱ្យយុវជនជួបជុំគ្នាតាមរយៈយន្តការថ្មីមួយ ដែលអនុញ្ញាតឱ្យពួកគេនិយាយអំពីការបង្កើតគោលនយោបាយ និងនាំមកនូវគំនិតថ្មីៗ ដើម្បីធានាថារបៀបវារៈឆ្នាំ ២០៣០ នៅក្នុងតំបន់នឹងមិនក្លាយជាឯកសារដែលគេបំភ្លេចចោលនោះទេ។

លោកក៏បានបង្ហាញនូវក្តីកង្វល់ថា ទស្សនៈនេះអាចត្រូវបានគេចាត់ទុកថា ជាបដិវត្តន៍មួយសម្រាប់អាស៊ាន ប៉ុន្តែទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយយុវវ័យគួរតែអាចចូលរួមបាន។

លោកមូហាមេតបានបន្តថា ប្រសិនបើគោលគំនិតសេចក្តីប្រកាសអំពីអាស៊ាន និងយុវជននៅក្នុងតំបន់នោះគេ នឹងឃើញឯកសារយោងជាច្រើនអំពីរបៀបដែលយុវជននេះប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការលើកកម្ពស់ការចូលរួមរបស់ យុវជន តែជាអកុសល អ្នកដឹងថាឯកសារទាំងនេះភាគច្រើនជាសេចក្តីប្រកាសដែលបានត្រឹមតែប្រកាសប៉ុណ្ណោះ។

លោកមូហាមេត បានថ្លែងថា ៖ «តាមរយៈ

ឯកសារទាំងនេះ យើងក៏អាចល្អនឹងយល់ពីគម្លាត និងភាពមិនស៊ីសង្វាក់គ្នាដែលមានក្នុងចំណោមអ្នកបង្កើតគោលនយោបាយអាស៊ាន»។ លោកថាជាឧទាហរណ៍ ឯកសារស្តីពីសន្ទស្សន៍អភិវឌ្ឍន៍យុវជនអាស៊ានដែលបានបោះពុម្ពក្នុងឆ្នាំ ២០១៧ បានលើកឡើងនូវ យុទ្ធសាស្ត្រមួយរបស់អាស៊ានដែលផ្តោតលើ ការចូលរួមរបស់យុវជន" ហើយគេក៏អាចរកឃើញនូវប្រយោគ និងគំនិតល្អៗ អំពីរបៀបដែលអាស៊ានយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះយុវជន។

ឯកសារនេះបង្ហាញថា ការត្រូវបានផ្តល់សិទ្ធិអំណាចឱ្យមានភាពសកម្មខាងនយោបាយ និងសង្គមអាចបង្កើតនូវទិសដៅសម្រាប់យុវជន ហើយសង្គមអាចទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីគំនិតច្នៃប្រឌិតថ្មីពីសម្លេងរបស់យុវជន។

លោក មូហាមេត បានបន្តថា អាស៊ានមិនខុសទេក្នុងការលើកកម្ពស់ការងារស្ម័គ្រចិត្ត និងការចូលរួមរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ប៉ុន្តែចំណុចសំខាន់គឺថា យើងក៏ត្រូវការវេទិកាថ្មីមួយសម្រាប់យុវជនដើម្បីចូលរួម និងផ្តល់សិទ្ធិអំណាចក្នុងន័យពិត

នៃពាក្យនេះ។

ខណៈពេលដែលយើងត្រូវនិយាយអំពីបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មទី ៤ ដែលជាប្រធានបទនៃកិច្ចសន្ទនាយុវជនអាស៊ានលើកទី ១ យើងត្រូវធ្វើឱ្យយុវជនមានកន្លែងដែលអាចស្តាប់សម្លេងរបស់ពួកគេបាន ខណៈពេលដែលការពិភាក្សាអំពីផលប៉ះពាល់នៃបញ្ហាសិប្បនិម្មិតនៅក្នុងសេដ្ឋកិច្ច។ ទស្សនៈនេះវាក៏មានបញ្ហាផ្សេងទៀតដែលត្រូវដោះស្រាយ ដោយចាប់ផ្តើមពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងវិសមភាព។ នេះបើតាមការបញ្ជាក់ពីលោកមូហាមេត

បើតាមលោកមូហាមេត ការបង្កើតយន្តការថ្មីនេះនឹងមានការលំបាក និងចំណាយច្រើនហើយនឹងត្រូវការដើមទុននយោបាយច្រើន ប៉ុន្តែនេះជាអ្វីដែលតំបន់ត្រូវការ។

លោកបានបន្តថាគោលដៅចុងក្រោយនេះគឺជាមហិច្ឆតា ហើយមនុស្សជាច្រើនប្រហែលជាគិត និងនាំទៅរកការធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវវេទិកាបែបនេះនៅក្នុងវេទិកាមួយដែលការសម្រេចចិត្តពិតប្រាកដត្រូវបានធ្វើឡើងដោយយុវជន។

ប្រធានអាស៊ានជំរុញឲ្យសមាជិកបន្តរួមគ្នា ជាមួយយុវវ័យលើប្រព័ន្ធពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ

អត្ថបទ៖ អរិយបុត្រ

ក្នុងនាមជាប្រធានអាស៊ាន សម្តេច ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីកម្ពុជាបានថ្លែងថា អាស៊ានគួររួមគ្នាជាមួយយុវវ័យ ដើម្បីសម្របសម្រួល និងជំរុញឱ្យមានការរៀបចំក្របខ័ណ្ឌសកលសម្រាប់ពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ ដែលបម្រើឱ្យផលប្រយោជន៍គ្រប់ប្រទេសទាំងអស់ ប្រកបដោយតម្លាភាព និងគ្មានការរើសអើង។

សម្តេចបានថ្លែង ក្នុងពិធីបើកកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ានលើកទី៥៤ និងកិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធនៅសណ្ឋាគារសុខា ខេត្តសៀមរាប នាព្រឹកថ្ងៃទី១៤ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ថា បញ្ហាសំខាន់មួយទៀតដែលអាស៊ានត្រូវគិតគូរនៃមុខទៀត គឺការឆ្លើយតបឱ្យបានទាន់ពេលវេលាទៅនឹងនិន្នាការថ្មីៗនៅក្នុងនិម្មាបនកម្មពាណិជ្ជកម្មសកល។

សម្តេចបានបញ្ជាក់ បញ្ហាថ្មីៗទាំងនេះរួមមានវិបត្តិប្រេងឡើងថ្លៃ អត្រាអតិផរណាខ្ពស់ បរិស្ថានបម្រែបម្រួលអាកាស ធាតុដីធ្លាក់រាតត្បាតជាដើម កំពុងជំរុញឱ្យមាននិន្នាការឆ្ពោះទៅរកការធ្វើពាណិជ្ជកម្មក្នុង គន្លងថ្មីក្នុងតំបន់ និងក្នុងពិភពលោក។ លោកថា ក៏ប៉ុន្តែមិនមានន័យថាបញ្ហាទាំងនេះ នឹងតម្រូវឱ្យបណ្តាប្រទេសនៅក្នុងពិភពលោកប្រើប្រាស់ជាឧបករណ៍គាំពារនិយមបង្កើតជារាំងពាណិជ្ជកម្ម និងបន្ទប់បង្អាក់ដល់ខ្សែច្រវាក់ផ្គត់ផ្គង់តំបន់ និងសកលលោក ឬ ខិតខំកសាងច្បាប់ និងកិច្ចព្រមព្រៀងអន្តរជាតិ ដែល

បម្រើឱ្យតែប្រទេសខ្លួន ឬក្រុមប្រទេសមួយក្តាប់តូច ដែលជាបញ្ហាក្នុងខ្លួននោះឡើយ។

សម្តេចបានបញ្ជាក់ថា ៖ «អាស៊ានគួររួមគ្នាជាមួយយុវវ័យ ដើម្បីសម្របសម្រួល និងជំរុញឱ្យមានការរៀបចំក្របខ័ណ្ឌសកលសម្រាប់ពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ ដែលបម្រើឱ្យផលប្រយោជន៍គ្រប់ប្រទេសទាំងអស់ ប្រកបដោយតម្លាភាព និងគ្មានការរើសអើង»។

សម្តេចបានមានប្រសាសន៍ថា ៖ «អាស៊ានគួរពិចារណាលើគំនិតផ្តួចផ្តើមបង្កើត ក្របខ័ណ្ឌកិច្ចព្រមព្រៀងបែកដាច់អាស៊ាន (ASEAN Green Deal) ដែលអាចប្រក្រាបយន្តបន្តិចម្តងៗ ឆ្ពោះទៅកាន់អនាគតបែកដាច់ដែលមានបីភាព ការប្រើប្រាស់ធនធានប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ភាពធនធានរឹងមាំ និងភាពប្រកួតប្រជែងក្នុងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច»។

សម្តេចក៏បានសម្តែងនូវការជឿជាក់ថា អាស៊ាននឹងបន្តធ្វើដំណើរទៅមុខប្រកបដោយភាពរឹងមាំសាមគ្គីភាពនិងមិត្តភាពដើម្បីជម្រុញដល់បញ្ហាប្រឈមនានា និងការកសាងសហគមន៍អាស៊ានប្រកបដោយបរិយាប័ន្នយ៉ាងពិតប្រាកដស្របតាមស្មារតីស្នូលរបស់អាស៊ានគឺ «ចតុវិស័យមួយ អត្តសញ្ញាណមួយ និងសហគមន៍តែមួយ» និងឈរលើជំហាននៃការឯកភាពគ្នាសម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងដើម្បីផលប្រយោជន៍ទៅវិញទៅមក ជាពិសេសប្រយោជន៍រួមរបស់ ប្រជាជននិងតំបន់។

នាឱកាសនោះ លោក ប៉ាន់ សូស៊ីក្តិ រដ្ឋមន្ត្រី



ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងជាប្រធានកិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ានសម្រាប់ ឆ្នាំ២០២២ បានថ្លែងថាកិច្ចប្រជុំនេះនឹងពិភាក្សាអំពីការវិវត្តន៍វិកចចម្រើននៃសមាហរណកម្មសហគមន៍សេដ្ឋកិច្ចអាស៊ាន រួមទាំងសមិទ្ធិផលសេដ្ឋកិច្ចអាទិភាពរបស់កម្ពុជា។ លោកបាបន្តទៀតថា ការងើបឡើងវិញនៃសេដ្ឋកិច្ចក្រោយពីជំងឺកូវីដ-១៩ ទំនាក់ទំនង

សេដ្ឋកិច្ចក្រៅតំបន់របស់អាស៊ាន ពាក្យស្នើសុំចូលជាសមាជិកអាស៊ានរបស់ប្រទេសទីម័រឡេស្តេ បញ្ហាពហុភាគីនិងតំបន់ផ្សេងៗ ការឆ្លើយតបនឹងវិបត្តិដែលកំពុងកើតមានលើសកលលោកនាពេលបច្ចុប្បន្នបណ្តាលមកពីការប្រកួតប្រជែងឥទ្ធិពលនយោបាយ និងបញ្ហាវិបត្តិវាងស៊ី-អ៊ុយក្រែន ជាដើម។

កម្ពុជា-ឥណ្ឌា ធ្វើកម្មវិធីផ្សព្វផ្សាយទេសចរណ៍ ជាមួយគ្នា ក្រោយឧកខានដោយសារកូវីដ-១៩

អត្ថបទ៖ អមិន្ទ ជានុត

ភាគីឥណ្ឌាមកពីរដ្ឋធុតប្រទេស (Madhya Pradesh) ដែលជាមួយនៅភាគកណ្តាល ឥណ្ឌានោះ បានរៀបចំកម្មវិធីបង្ហាញផ្លូវទេសចរណ៍ ទៅកាន់រដ្ឋធុតប្រទេស (Madhya Pradesh Roadshow) ជាមួយក្រសួងទេសចរណ៍ និង សមាគមទេសចរណ៍កម្ពុជា (CATA) ក្នុង គោលបំណងពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើ វិស័យទេសចរណ៍និងគ្នាឡើងវិញ។

កម្មវិធីនេះរៀបចំឡើងនៅក្រុងប្រទេស ស៊ីរ៉ា កន្លងទៅនេះ នៅសណ្ឋាគារសូហ្វីតែល ភ្នំពេញភូគេត្រា ដោយមានការចូលរួមពីលោក ចៅង ខុន រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងទេសចរណ៍ លោកស្រី ទេវ្យានី ខូប្រាហ្គាដេ ឯកអគ្គរដ្ឋទូតឥណ្ឌាប្រចាំ កម្ពុជា លោកស្រី Sushri Usha Thakur រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងទេសចរណ៍និងវប្បធម៌នៃរដ្ឋធុតប្រទេស លោកស្រី ឆាយ ស៊ីរ៉ា ប្រធានសមាគមទេសចរ ណ៍កម្ពុជា និងតំណាងក្រុមហ៊ុនទេសចរណ៍នៅ កម្ពុជាជាច្រើននាក់ទៀត។

លោក Sheo Shekhar Shokla រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងទេសចរណ៍និងវប្បធម៌ នៃ រដ្ឋធុតប្រទេស បានថ្លែងប្រាប់អ្នកសារព័ត៌មាន ថា ការណ៍ដែលក្រសួងទេសចរណ៍និងវប្បធម៌ នៃរដ្ឋធុតប្រទេស រៀបចំកម្មវិធីបង្ហាញផ្លូវ ទេសចរណ៍ទៅកាន់រដ្ឋធុតប្រទេសនៅកម្ពុជា គឺដោយសារប្រទេសទាំងពីរមានវប្បធម៌ស្រដៀង គ្នា ដែលធ្លាប់មានទំនាក់ទំនងជាមួយគ្នារាប់ពាន់ ឆ្នាំមកហើយ ហើយនេះក៏ជាឱកាសលើកនូវ ទំនាក់ទំនងឡើងវិញដែរ។



លោកបានបន្តថា៖ «ក្រសួងទេសចរណ៍និង វប្បធម៌ នៃរដ្ឋធុតប្រទេស ក៏មានបំណងចង់ ជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យទេសចរណ៍ ជាមួយកម្ពុជា ក្រោយឧកខានដោយសារកូវីដ-១៩ អស់រយៈពេល៣ឆ្នាំកន្លងមក ជាពិសេស ជាមួយក្រសួងទេសចរណ៍ និងផ្នែកឯកជនក្នុង វិស័យទេសចរណ៍នៅកម្ពុជា»។

លោក Sheo Shekhar Shokla បាន បន្ថែមថា ប្រជាជនកម្ពុជាដែលទៅដល់ប្រទេស ឥណ្ឌាក៏មានឱកាសក្នុងការបង្ហាញវប្បធម៌ខ្លួន ទៅកាន់ប្រទេសឥណ្ឌាផងដែរ។ នៅទីរដ្ឋធុត ប្រទេសនោះ គឺមានគោលដៅទេសចរណ៍ជាច្រើន ដែលភ្ញៀវទេសចរណ៍អាចដើរទស្សនាកម្សាន្តផង និងសិក្សាស្វែងយល់ផង។

លោកក៏នឹងនាំការផ្សព្វផ្សាយទេសចរណ៍រវាង ប្រទេសទាំងពីរនាឱកាសនោះជូនដំណឹងទៅដល់ បណ្តាដៃគូ និងក្រុមហ៊ុនទេសចរណ៍នៅប្រទេស ឥណ្ឌាដទៃទៀត ដើម្បីឱ្យកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនេះ ចាប់ផ្តើមដំណើរការប្រកបដោយផ្លែផ្កា។

ចំណែកលោកស្រី ឆាយ ស៊ីរ៉ា បានឱ្យ ដឹងដែរថា តាមរយៈកម្មវិធីផ្សព្វផ្សាយពីគោលដៅ ទេសចរណ៍របស់ឥណ្ឌានេះ សមាគមទេសចរណ៍ កម្ពុជា និងក្រុមហ៊ុនទេសចរណ៍ ទីភ្នាក់ងារ ទេសចរណ៍របស់កម្ពុជាបានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាព ផលិតផលទេសចរណ៍របស់ខ្លួនដែរ ដើម្បីរៀបចំ លក់ជូនភ្ញៀវទេសចរណ៍ដែលចង់ទៅទស្សនានៅ ប្រទេសឥណ្ឌា។

លោកស្រីបានបន្តថា តាមរយៈកម្មវិធីនេះ

សមាគមទេសចរណ៍កម្ពុជាពឹងពឹងនឹងជួយ ជំរុញការពង្រឹងការរៀបចំឱ្យមានការហោះហើរ ត្រង់រវាងកម្ពុជានិងឥណ្ឌា ដើម្បីឈានទៅជំរុញ ចលនាទេសចរណ៍ទៅវិញទៅមកឱ្យបានច្រើន ខណៈបច្ចុប្បន្នភ្ញៀវទេសចរណ៍ត្រូវឆ្លងកាត់ប្រទេស ទី២សិន មកទៅដល់ប្រទេសឥណ្ឌា ឬមកដល់ ប្រទេសកម្ពុជា។

ជាមួយគ្នានោះដែរ លោករដ្ឋមន្ត្រី ចៅង ខុន ក៏ បានឱ្យដឹងដែរថា កម្មវិធីបង្ហាញផ្លូវទេសចរណ៍នា ពេលនេះនឹងជួយផ្សព្វផ្សាយគោលដៅទេសចរណ៍ នៃប្រទេសទាំងពីរ និងជួយពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិ ការរបស់កម្ពុជា-ឥណ្ឌាឱ្យកាន់តែរឹងមាំ។

លោកបានបង្ហាញការជឿជាក់ថា ការចូលរួម របស់សារព័ត៌មាន បណ្តាភារៈទេសចរណ៍ ទីភ្នាក់ងារ ទេសចរណ៍ សណ្ឋាគារ និងភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ក្នុងឱកាសនោះ នឹងរួមចំណែកបង្កើនការផ្សព្វផ្សាយ ពីគោលដៅទេសចរណ៍នៃប្រទេសទាំងពីរបន្ថែម ទៀត ធ្វើឱ្យប្រជាជននៃប្រទេសទាំងពីរកាន់តែស្គាល់ និងយល់ដឹងបន្ថែមទៀត ជាពិសេសការពង្រឹងការ ផ្លាស់ប្តូរទៅវិញទៅមករវាងប្រជាជននិងប្រជាជន ព្រមទាំងវប្បធម៌ទេសចរណ៍រវាងប្រទេសទាំងពីរ។

បើតាមតំណាងភាគីឥណ្ឌា សាធារណរដ្ឋ ឥណ្ឌាក៏មានគម្រោងចង់ពង្រីកការហោះហើរ មកកាន់កម្ពុជា ក៏ដូចជាប្រទេសជិតខាងផង ដែរ។ បន្ទាប់ពីកម្មវិធីនេះ ភាគីឥណ្ឌានឹងពិភាក្សា ជាមួយរដ្ឋាភិបាលរបស់ខ្លួន ដើម្បីបើកឱ្យមានការ ហោះហើរពីរដ្ឋធុតប្រទេសនិងរដ្ឋមួយចំនួន ទៀតនៅឥណ្ឌាមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជា និង ប្រទេសក្នុងតំបន់អាស៊ានដទៃទៀត។

វិស័យអាកាសចរណ៍ស៊ីវិលកម្ពុជា៖ ពពកខ្មៅនឹងរសាត់ពីកម្ពុជានៅចុងឆ្នាំក្រោយ

អត្ថបទ៖ អរិយបុត្រ

ពពកខ្មៅដោយសារតែកូវីដ ១៩ និង បញ្ហា សាកលដែលបានគ្របដណ្តប់លើវិស័យដឹកជញ្ជូន ផ្លូវអាកាស ជាពិសេសគឺ លើវិស័យសេវាកម្មនិង ទេសចរណ៍នៅកម្ពុជាប្រមាណជា ពីរឆ្នាំមកនេះ រំពឹងថា នឹងរសាត់នៅចុងឆ្នាំ២០២២ ខាងមុខ។

លោក ស៊ុន ចាន់សិរីគ្នា អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋលេខាធិ ការដ្ឋានអាកាសចរណ៍ស៊ីវិលបានឲ្យដឹងកាលពី ថ្ងៃទី ១៦ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ថា ប្រសិនបើមិនមាន ពពកខ្មៅថ្មីមកបំបែកវិស័យអាកាសចរណ៍កម្ពុជា នឹងមានកំណើនឡើងវិញនៅចុងឆ្នាំក្រោយ ។

លោកបានបញ្ជាក់នៅក្នុងសន្និសីទកាសែត មួយថា «យើងរំពឹងថា ចំនួនអ្នកដំណើរតាមផ្លូវ អាកាសនឹងមានការកើនឡើងនៅចុងឆ្នាំ២០២២ ឬដើមឆ្នាំ២០០៤ បើគ្មានបញ្ហាសាកលអ្វីកើត ឡើងបន្តទេនោះ»។

លោកបានបន្តថា ពីខែមករា ដល់ សីហា មានក្រុមហ៊ុនអាកាសចរណ៍ដែលបានតភ្ជាប់ ផ្លូវហោះហើរមកកាន់កម្ពុជាឡើងវិញចំនួន ២៥ ក្រុមហ៊ុន ហើយតាមពិនិត្យស្ថានភាពណ៍ គឺអ្នក ដំណើរមានការកើនឡើងជាលំដាប់ពីមួយខែ ទៅមួយខែ។

លោកបានបន្តថា នៅក្នុងរយៈពេល ៨ ខែ



នៃឆ្នាំ២០២២ នេះកម្ពុជាបានទទួលអ្នកដំណើរ សរុប ប្រមាណជា ១,១៣ លាននាក់កើនឡើង រហូតដល់ទៅ ៦០០ ភាគរយ ធៀបនឹងរយៈពេល ដដែលកាលពីឆ្នាំទៅ ប៉ុន្តែប្រសិនបើប្រៀបធៀប នឹង ឆ្នាំ២០១៩ វិញនោះ គឺធ្លាក់ចុះ ដល់ទៅ ៧៨ ភាគរយ ។

លោក ជា អូន រដ្ឋលេខាធិការប្រចាំការនៃ រដ្ឋលេខាធិការដ្ឋានអាកាសចរណ៍ស៊ីវិល បានឲ្យ ដឹងនៅថ្ងៃដដែលថា នៅក្នុងចំណោមក្រុមហ៊ុន អាកាសចរណ៍ដែលហោះនោះក្រុមហ៊ុនអាកាសចរណ៍ នៅក្នុងស្រុក មានចំនួន ៦ ។

លោកបានបន្តទៀតថា ដើម្បីលើកកម្ពស់និង ជំរុញដំណើរការអភិវឌ្ឍន៍ព្រលានយន្តហោះអោយ សុវត្ថិភាព ដើម្បីបន្តការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជា នោះ កម្ពុជាបានខិតខំបំពេញតាមស្តង់ដារនៃអង្គការ អាកាសចរណ៍ស៊ីវិលពិភពលោក ដោយធ្វើ ទំនើបកម្មប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាព និង ការដាក់អោយ អនុវត្តប្រព័ន្ធ និង ស្តង់ដារសុវត្ថិភាព ជាច្រើន ដោយរួមទាំងការវិនិយោគ លើអាកាសយានដ្ឋាន ថ្មីៗអោយស្របតាមបង្គោលសាកលលោកផងដែរ។

លោកបានមានប្រសាសន៍បន្តថា ក្រៅពីនោះ កម្ពុជាក៏បានយក ចិត្តទុកដាក់លើការលើកការ បណ្តុះបណ្តាលធនធាន មនុស្ស ដោយកម្ពុជាមាន អាកាសយានិកទាំងអស់ ៣២ រូបហើយ នៅក្នុង នោះ ១៦ នាក់គឺជា យុវវ័យជំនាន់ក្រោយ។

កម្ពុជាប្រកាសបើកក្លឹបសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ាន

អត្ថបទ៖ អរិយបុត្រ

ប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា សម្តេច ហ៊ុន សែន ក្នុងនាមជាប្រធានអាស៊ាន បានប្រកាស បើកជាផ្លូវការនូវក្លឹបសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ាន (ASEAN Economic Club) ដែល ក្លឹបនេះ នឹងដើរតួនាទី យ៉ាងសំខាន់ក្នុងការលើកកម្ពស់សមាហរណកម្ម សេដ្ឋកិច្ចអាស៊ាន ឱ្យកាន់តែជិតស្និទ្ធ តាមរយៈ ការចូលរួមគ្នាដោយស្មោះត្រង់ វាយតម្លៃ និងផ្តល់អនុសាសន៍ ឯករាជ្យ និងប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ ។

ក្នុងពិធីបើកវេទិកាភាពជាអ្នកដឹកនាំ និងភាពជា ដៃគូអាស៊ានឆ្នាំ២០២២ ក្រោម ប្រធានបទ «ភាពជា ដៃគូសម្រាប់អាស៊ានដែលមានភាពស្ថិតស្ថេរ និងឆ្លើយតបរបស់» នាព្រឹកថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ សម្តេច ហ៊ុន សែន បានលើកឡើង ថា នាពេលថ្មីៗនេះ សម្តេចបានស្នើបង្កើតឡើងនូវ ក្របខ័ណ្ឌកិច្ចព្រមព្រៀងប្រតិបត្តិអាស៊ាន (ASEAN Green Deal) ដែល អាចអនុញ្ញាតឱ្យតំបន់របស់ អាស៊ានធ្វើអន្តរកាលជាបណ្តើរៗ ទៅជាសហគមន៍



ដែលមាន ចីរភាព ប្រសិទ្ធភាពប្រើប្រាស់ធនធាន និងភាពធន់ ។

សម្តេចក៏បាន ស្វាគមន៍នូវគំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ វិទ្យាស្ថានយុទ្ធសាស្ត្រដើម្បីអាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក និង វិទ្យាស្ថាន ចតុ វិស័យអាស៊ី ក្នុងការបង្កើតឡើង

នូវ តំបន់សេដ្ឋកិច្ច ឬ វិនិយោគតែង (Green Economic or Investment Zone) ជាមួយនឹង ការដាក់ឱ្យចូលធននូវច្បាប់ស្តីពីវិនិយោគថ្មី នា ពេល ថ្មីៗ កន្លងទៅនេះហើយ ទន្ទឹមនេះ កម្ពុជា បានត្រៀមខ្លួនរួចជាស្រេចក្នុងការធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះ សម្រាប់តំបន់សេដ្ឋកិច្ចប្រតិបត្តិដំបូងគេបង្អស់។

សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី ក៏បានគាំទ្រការបង្កើត ឡើងនូវមូលនិធិអភិវឌ្ឍន៍ សេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជា (Cambodia Economic Development Fund) ដែលនឹងចូលរួមចំណែក ក្នុងបរិវេណកម្មវិធីថែទាំ និង ការអភិវឌ្ឍបច្ចេកវិទ្យា សិប្ប និម្មិត(AI) និងបំពាក់នូវ ជំនាញ និងឧបករណ៍ ចាំបាច់ដល់កម្លាំងពលកម្ម កម្ពុជាក្នុង សម័យបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មទី ១ ។

សម្តេចបានគូសបញ្ជាក់ថា ៖ «ក្នុងនាមជា ប្រធានអាស៊ាន ក្នុងឆ្នាំ២០២២ នេះ កម្ពុជា បាន និងកំពុងចូលរួមយ៉ាង សកម្មក្នុងការពង្រីក និង ពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូក្នុងគ្រប់ ទម្រង់ និងគ្រប់វិស័យ ទាំងផ្នែកសង្គម-សេដ្ឋកិច្ច

ពាណិជ្ជកម្ម ការវិនិយោគ និងនយោបាយ»។

សម្តេចបានបន្តថា៖ «ជាមួយប្រទេសជាមិត្ត ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ និងសហគមន៍អន្តរជាតិ ទាំងក្នុង ក្របខណ្ឌប្រទេស និងតំបន់ ជាពិសេសតាមរយៈ ការរៀបចំវេទិកាសន្ទនាដែលមាន ការចូលរួមពី គ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ»។

សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រីបានបន្ថែមថា កម្ពុជាចង់ ឃើញតំបន់អាស៊ាន ក៏ដូចជា សកលលោក ទាំង មូល មានសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាព និងវិបុលភាព ប្រកបដោយចីរភាព និងបរិយាបន្នយ៉ាងពិតប្រាកដ។ ជាមួយនឹងការគោរព អធិបតេយ្យភាពនៃប្រទេស នីមួយៗ ការអនុវត្តតាមច្បាប់អន្តរជាតិ ជាពិសេស ធម្មនុញ្ញអង្គការសហប្រជាជាតិ និងការប្រកាន់ខ្ជាប់ ជាជំនួសនៃការ ពហុភាគីនិយម ដែលមានការ ចូលរួមសន្តិភាពគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងការរួមគ្នា ស្វែងរក ដំណោះ ស្រាយបញ្ហាប្រឈមដោយ សន្តិវិធី ជាមួយនឹងស្មារតីបើកចំហ យោគយល់ និងអត់ធ្មត់។

កម្ពុជាទទួលបានពានរង្វាន់ពិភពលោកចំនួន២ គឺ ទេសចរណ៍វប្បធម៌ និងទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខគេ

អត្ថបទ៖ អមវិន្ទ ជានុត

កម្ពុជាទទួលបានពានរង្វាន់ពិភពលោក ចំនួន២ពីស្ថាប័ន World Travel Awards ទី មួយគឺពានរង្វាន់គោលដៅវប្បធម៌ឈានមុខគេ ក្នុងទ្វីបអាស៊ីឆ្នាំ២០២២ (Asia's Leading Culture Destination 2022) និងទី២ពាន រង្វាន់គោលដៅទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខគេ ក្នុងទ្វីបអាស៊ីឆ្នាំ២០២២ (Asia's Leading Youth Travel Destination 2022)។

ក្រសួងទេសចរណ៍បានឱ្យដឹងថា មុនឈាន ដល់ការទទួលបានពានរង្វាន់ទាំងពីរនេះ ភ្ញៀវ ទេសចរណ៍មកទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខគេ បានចូលរួមក្នុងការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រទេស កម្ពុជាជាគោលដៅទេសចរណ៍វប្បធម៌ និងជា គោលដៅទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខគេក្នុង ទ្វីបអាស៊ីឆ្នាំ២០២២ ។

ពិធីប្រគល់ពានរង្វាន់ទាំងនេះដែរត្រូវបាន ធ្វើឡើងនៅពិធីការណ៍ពិពិណ័រទេសចរណ៍អន្តរជាតិ ITE HCMC 2022 នៅទីក្រុងហូជីមិញ ប្រទេស វៀតណាម នាថ្ងៃទី៧ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ។ ឯកឧត្តម ហ៊ុន សែន អគ្គនាយកអភិវឌ្ឍន៍ ទេសចរណ៍និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិនៃ ក្រសួងទេសចរណ៍ ជាអ្នកឡើងទទួលពានរង្វាន់ ទាំងពីរនេះក្នុងនាមរាជរដ្ឋាភិបាលនិង ប្រជាជនកម្ពុជា។

លោក ហ៊ុន សែន បានឱ្យដឹងថា ៖ «តាម រយៈការអនុវត្តនូវផែនការយុទ្ធសាស្ត្រស្តីពីការ បើកទទួលទេសចរណ៍វ័កសំរាប់ វិធានការគោល នយោបាយជំរុញចលនាទេសចរណ៍ផ្ទៃក្នុងឆ្នាំ ២០២១-២០២៣ ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រផ្តល់ជូនផែនការ ស្តារនិងលើកស្ទួយវិស័យទេសចរណ៍កម្ពុជាក្នុង និងក្រោយដំណាក់កាលនៃវិបត្តិជំងឺកូវីដ-១៩ ឆ្នាំ២០២០-២០២៥»។



លោកបានបន្តថា ដំណាក់កាលទី២ (Recovery) និងឈរលើយុទ្ធសាស្ត្រចាក់ស្រោច វ័កសំរាប់ ដើម្បីទាក់ទាញភ្ញៀវទេសចរណ៍និង អន្តរជាតិ ក្រោមការដឹកនាំដ៏ត្រឹមត្រូវរបស់សម្តេច តេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃកម្ពុជា បាន ធ្វើឱ្យកម្ពុជាមានសន្ទុះចំនួនភ្ញៀវទេសចរណ៍អន្តរជាតិ កើនឡើង៥៨០ភាគរយក្នុងរយៈពេល៨ខែដើម ឆ្នាំ២០២២ ដែលមានចំនួនជិត១លាននាក់។

កត្តាទាំងនេះធ្វើឱ្យកម្ពុជាត្រូវបានជ្រើសរើស តាមរយៈការបោះឆ្នោតពីអ្នកទេសចរណ៍ជាង២លាននាក់ ក្លាយជាម្ចាស់ពានរង្វាន់ចំនួន២ ក្រោមប្រធានបទ «គោលដៅសម្រាប់ទ្វីបអាស៊ី» ទីមួយគឺគោលដៅ វប្បធម៌ឈានមុខគេក្នុងទ្វីបអាស៊ី២០២២ និង ទីពីរគឺគោលដៅទេសចរណ៍យុវជនឈានមុខ គេក្នុងទ្វីបអាស៊ីឆ្នាំ២០២២។ ក្រៅពីកម្ពុជាក៏មាន ប្រទេសដទៃទៀតដែលទទួលបានពានរង្វាន់

នេះដែរ ដូចជា ឥណ្ឌា ជប៉ុន ថៃ និង វៀតណាម និងប្រទេសដទៃទៀតសរុបចំនួន៣៥ប្រទេស។

លោក ហ៊ុន សែន បានបន្តថា អ្នកដំណើរ អន្តរជាតិទាំងអស់មកទស្សនាកម្ពុជានៅកម្ពុជា តាមរយៈការបើកឡើងវិញនូវ Visa-on-Arrival (Free Visa for ASEAN Travelers)។ ចំពោះភ្ញៀវទេសចរណ៍ដែលចាក់វ៉ាក់សាំងពេញ លេញអាចចូលមកតាមច្រកចេញ/ចូលប្រទេស គ្រាន់តែបង្ហាញកាត/វិញ្ញាបនបត្រចាក់វ៉ាក់សាំង កូវីដ-១៩ រីឯភ្ញៀវទេសចរណ៍មិនបានចាក់វ៉ាក់សាំង គ្រាន់តែធ្វើតេស្តរហ័សតែប៉ុណ្ណោះ។ នេះសបញ្ជាក់ ឱ្យឃើញថា «កម្ពុជាជាគោលដៅទេសចរណ៍ សុវត្ថិភាព ផ្តល់ភាពកក់ក្តៅ ស្អាត និងបៃតង»។

លោក ហ៊ុន សែន បានបន្តថា ការបង្ហាញការរីកចម្រើន ថា តាមរយៈការដាក់ចេញនូវផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ ពីផែនការស្តារនិងលើកស្ទួយវិស័យទេសចរណ៍ កម្ពុជា ក្នុងនិងក្រោយដំណាក់កាលនៃវិបត្តិជំងឺ កូវីដ-១៩ ឆ្នាំ២០២០-២០២៥, យុទ្ធនាការ ទស្សនាកម្ពុជាឆ្នាំ២០២៣ និងការចូលរួមពិធី ការណ៍ពិពិណ័រទេសចរណ៍អន្តរជាតិ ITE HCMC 2022 នឹងជួយទាក់ទាញភ្ញៀវទេសចរណ៍និយោគិន និង ទេសចរណ៍វ័កសំរាប់ទី៧ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ព្រោះ វៀតណាមជាទីផ្សារលំដាប់ទី២របស់កម្ពុជា ដែល មាន១៨៩,៧៨២នាក់ សម្រាប់រយៈពេល៧ខែ ដើមឆ្នាំ២០២២ ។

សូមជម្រាបថា នេះគឺជាការព្រារព្រឧបទ្វីបទី២៩ឆ្នាំ របស់ក្រុមហ៊ុនអន្តរជាតិ World Travel Awards ដែលបានប្រព្រឹត្តទៅនៅទីក្រុងហូជីមិញ ប្រទេស វៀតណាម នាថ្ងៃទី៧ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ស្រប ពេលពិធីការណ៍ពិពិណ័រទេសចរណ៍អន្តរជាតិ ITE HCMC 2022 ក្រោមប្រធានបទ «ការ រីកចម្រើនឆ្ពោះទៅមុខទាំងអស់គ្នា - Growing Forward Together»។

អ្នកជំនាញ លើកឡើងពីអត្ថប្រយោជន៍និង ការប្រើប្រាស់ការបំបៅកូនដោយទឹកដោះម្តាយ

អត្ថបទ៖ អមិន្ទ ជានុត

ការបំបៅដោយទឹកដោះម្តាយ ជួយទ្រទ្រង់ដល់ ការអភិវឌ្ឍខួរក្បាលប្រកបដោយសុខភាពល្អ និង ជួយបង្កើនសមត្ថភាពខួរក្បាលខ្ពស់នៅក្នុងការធ្វើ តេស្តបញ្ញា នៅក្នុងចំណោមកុមារ និងយុវវ័យនៅ គ្រប់កម្រិតប្រាក់ចំណូលរបស់គ្រួសារទាំងអស់។

មានការប៉ាន់ស្មានថាការជំរុញអត្រាបំបៅកូន ដោយទឹកដោះម្តាយនៅទូទាំងពិភពលោក នឹងអាច សង្គ្រោះអាយុជីវិតកុមារដែលមានអាយុក្រោមប្រាំ ឆ្នាំ លើសពី ៨២០.០០០ នាក់ ជារៀងរាល់ឆ្នាំ។

អង្គការយូនីសេប្រចាំកម្ពុជា បានលើកឡើងថា ខណៈដែលស្ត្រីជាម្តាយភាគច្រើននៅក្នុងប្រទេស កម្ពុជាជ្រើសរើសយកការបំបៅកូនដោយទឹកដោះ ខ្លួន ក៏មានការស្រាវជ្រាវមួយបង្ហាញថាប្រេវ៉ាឡង់ នៃការបំបៅកូនដោយទឹកដោះម្តាយតែមួយមុខគត់ រហូតដល់ទារកអាយុប្រាំមួយខែដែលជាស្តង់ដារ ណែនាំដោយយូនីសេប្រ និងដោយអង្គការសុខភាព ពិភពលោក (WHO) មានការធ្លាក់ចុះជាលំដាប់ នៅក្នុងប្រទេសនានាទូទាំងពិភពលោក។

ទោះបីជាមានវឌ្ឍនភាពខ្ពស់សម្រេចបាននៅ ចន្លោះឆ្នាំ២០០០ និងឆ្នាំ២០១០ ដែលឃើញមាន ការកើនឡើងនូវតួលេខទាំងនេះក្តី។ ការអង្កេត ប្រជាសាស្ត្រ និងសុខភាពកម្ពុជា (CDHS) ពី ឆ្នាំ២០១៤ បានរកឃើញថាការបំបៅកូនដោយ ទឹកដោះម្តាយតែមួយមុខគត់បានធ្លាក់ចុះពីចំនួន ៧៧.៥% នៅក្នុងឆ្នាំ ២០១០ មកនៅត្រឹម ចំនួន ៦៥% នៅក្នុងឆ្នាំ ២០១៤ ភាគច្រើនធ្លាក់ ចុះនៅតំបន់ទីប្រជុំជន ហើយមានកុមារតែក្នុង ចំនួន ៣៧% ប៉ុណ្ណោះបានទទួលនូវការបំបៅ ដោយទឹកដោះម្តាយនេះ បន្តរហូតដល់អាយុពីរ



ឆ្នាំ ដូចដែលបានណែនាំដោយអង្គការ WHO។ នៅក្នុងឆ្នាំ ២០២១ តួលេខទាំងនេះបានបន្ត ធ្លាក់ចុះតទៅ ដោយមានកុមារត្រឹមចំនួន ៥១% ប៉ុណ្ណោះ បានទទួលនូវការបំបៅទឹកដោះម្តាយ តែមួយមុខគត់ នៅក្នុងរយៈពេលប្រាំខែដំបូងនៃ អាយុរបស់ពួកគេ។

ជាមួយរបស់កូនពីរនាក់ អ្នកស្រី កាំង វ៉ាន់ឌី អាយុ៣១ឆ្នាំ ដែលមានមុខរបរប្រចាំខ្លួនជាអ្នក លក់បាយផងដែរនោះបានឱ្យដឹងថា ទឹកដោះ ម្តាយមានសារសំខាន់ណាស់សម្រាប់កូនៗ របស់គាត់ដើម្បីចាប់ផ្តើមនូវការលូតលាស់ដ៏ល្អ បំផុតក្នុងដំណាក់កាលដំបូងនៃជីវិតរបស់ពួកគេ។

អ្នកស្រីបាននិយាយថា៖ «ដំបូងទឹកដោះម្តាយ គឺ ជួយភ្នែក ខួរក្បាលកុមារ និងពង្រឹងប្រព័ន្ធភាពស៊ាំនឹង

ជំងឺ ធ្វើឱ្យសុខភាពល្អដោយការពារសារធាតុគីមី ទាំងនេះពីការវាយលុករបស់មេរោគ និងជំងឺនានា។ ហើយនៅពេលពួកគេធំឡើង ពួកគេគ្រាន់ នៅក្នុង ការសិក្សា និងការរស់នៅក្នុងជីវិតប្រចាំថ្ងៃ»។

ដោយអនុវត្តតាមការណែនាំរបស់មណ្ឌលសុខភាព បានខ្ជាប់ខ្ជួន រួមមានរបៀបបំបៅកូនដោយទឹកដោះ ម្តាយឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ប្រកបដោយអនាម័យល្អ និង ការផ្តល់អាហារបន្ថែម ក្រោយពីទារកអាយុប្រាំ មួយខែ កូនៗរបស់អ្នកស្រី វ៉ាន់ឌី មានសុខភាពល្អ និងកម្រឈឺណាស់ បើប្រៀបធៀបនឹងកុមារដទៃ ដែលមានអាយុស្របគ្នានៅក្នុងភូមិ។

គាត់បានថ្លែងថា៖ «ជីវិតវាល់បាកហើយក្នុង អំឡុងពេលមានជំងឺកូវីដ១៩ ប៉ុន្តែយើងត្រូវតែ ប្រឹងប្រែងរស់ ហើយឥឡូវនេះយើងកំពុងតែខិតខំ

ធ្វើការរកចំណូលបន្ថែមទៀត»។

លោកស្រី ទុង រដ្ឋាវី ទីប្រឹក្សាជាន់ខ្ពស់ក្រសួង សុខាភិបាល បានលើកឡើងថា ការមិនបំបៅកូន ដោយទឹកដោះម្តាយធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់ការ អភិវឌ្ឍខួរក្បាល និងសតិស្តិ្តភាពរបស់កុមារ។ កុមារ មិនទទួលបានការបំបៅដោយទឹកដោះម្តាយពេញ លេញ មានទំហំខួរក្បាលតូចជាងកុមារដែលបាន បំបៅទឹកដោះម្តាយពេញលេញ។

លោកស្រីមានប្រសាសន៍ថា៖ «របាយការណ៍ អង្កេតសុខភាពនិងប្រជាសាស្ត្រកម្ពុជាឆ្នាំ២០២២ បានបង្ហាញពីអត្រានៃការបំបៅកូនដោយទឹកដោះ ម្តាយតែមួយមុខគត់នៅកម្ពុជាមាននិរន្តរភាពចុះ គួរឱ្យព្រួយបារម្ភយ៉ាងខ្លាំងពីអត្រា៥៥%នៅ ឆ្នាំ២០១៤ មកនៅត្រឹម៥១%នៅឆ្នាំ២០២២នេះ»។

បើតាមលោកស្រី ទុង រដ្ឋាវី ការថយចុះនៃមិន ទាន់មានការសិក្សាណាបញ្ជាក់ពីមូលហេតុក្នុងការ ធ្លាក់ចុះយ៉ាងគំហុកនៃអត្រាបំបៅដោះកូននេះនៅ ឡើយទេ ប៉ុន្តែលោកស្រីគិតថាមានកត្តាជាច្រើន ដែលរួមចំណែក ដូចជា ស្ត្រី៧៦%ធ្វើការនៅក្នុង ប្រព័ន្ធ ហើយពួកគាត់ភាគច្រើនបានបញ្ឈប់ការ បំបៅដោះកូននៅពេលត្រលប់មកធ្វើការវិញ និង មានកត្តាមួយចំនួនទៀតផងដែរ។

អ្នកឯកទេសអាហារូបត្ថម្ភរបស់យូនីសេប្រចាំ កម្ពុជា លោកស្រី Selamawit Negash បាន ថ្លែងថា ការដើរបញ្ជាសេរីនិងទិន្នន័យវិជ្ជមាន ទាំងនេះគឺធ្វើឱ្យមានការព្រួយបារម្ភខ្លាំង ព្រោះ កុមារមានអាយុក្រោមប្រាំមួយខែ ដែលទទួលបាន ការបំបៅដោយទឹកដោះម្តាយត្រឹមមួយរយៈណាោះ មានការប្រឈមកាន់តែខ្ពស់ទៅនឹងមរណភាព ជាពិសេសដោយសារជំងឺរកស៊ី។

កម្ពុជានឹងប្រើ Robots សម្រាប់ត្រួតពិនិត្យប្រព័ន្ធលូ ជាលើកដំបូង

អត្ថបទ៖ ផល សុផានិត

ក្រសួងសាធារណៈការ និងដឹកជញ្ជូន នឹង ដាក់អោយប្រើប្រាស់នូវមនុស្សយន្ត (Robots) ដែលជាបច្ចេកទេសចុងក្រោយ ដើម្បីជួយដល់ មនុស្សក្នុងការថែរក្សា និងសម្អាតប្រព័ន្ធលូ ទឹកស្អុយ។

ដំណើរដំបូងនេះ បានចែកចាយនៅក្នុងឱកាស ដែលលោក ស៊ុន ចាន់ថុល ទេសរដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងសាធារណៈការ និងដឹកជញ្ជូន ចុះពិនិត្យ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវថ្នល់ និងប្រព័ន្ធលូនៅក្នុងក្រុង សៀមរាប ខេត្តសៀមរាប ដោយមានការចូលរួម ថ្នាក់ដឹកនាំក្រសួងទទួលបន្ទុក និងមន្ត្រីជំនាញ ពាក់ព័ន្ធភាពពិម្បិលមិញ។

ការប្រើប្រាស់នូវមនុស្សយន្ត ឬ Robotsនេះ ផ្អែកលើស្ថានភាពជាក់ស្តែងនៃប្រព័ន្ធលូផ្នែក ខាងក្នុង ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមអោយ បានទាន់ពេលវេលា ដូចជាការស្ទង់បណ្តាញលូ ជាដើម។

ការប្រើប្រាស់នូវមនុស្សយន្ត ឬ Robots គឺ សំដៅត្រួតពិនិត្យប្រព័ន្ធលូ ដែលជាបច្ចេកវិទ្យា



ទំនើបមានភ្ជាប់ ជាមួយការដាក់ អាចមើលឃើញ ស្ថានភាពជាក់ស្តែងប្រព័ន្ធលូផ្ទៃខាងក្នុង ការកកស្ទះ ឬការខូចខាត ដើម្បីចាត់វិធានការដោះស្រាយបាន ទាន់ពេលវេលា។ ថ្លែងក្នុងបទសម្ភាសន៍ទៅកាន់ក្រុមអ្នក



សារព័ត៌មាននាឱកាសនោះ លោកទេសរដ្ឋមន្ត្រី ស៊ុន ចាន់ថុល ក៏បានផ្តាំធ្វើ និងសំណូមពរឱ្យ បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋចូលរួមថែរក្សាផ្លូវថ្នល់របស់ យើងទាំងអស់គ្នា សម្អាតចិញ្ចើមផ្លូវមុខផ្ទះឱ្យ បានស្អាត ទុកដាក់សំរាមឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ពីព្រោះ

សំរាមជាប្រភពនាំមកនូវកកស្ទះដល់ប្រព័ន្ធលូ ជាពិសេសកុំចាក់ដីខ្ពស់ជាងផ្លូវ ដែលអាចបង្កឱ្យ មានការជន់លិច ធ្វើឱ្យផ្លូវរាបខូចមុនអាយុកាល និងសូមចូលរួមគោរពច្បាប់ចរាចរណ៍ឱ្យបាន ខ្ជាប់ខ្ជួន ដើម្បីជៀសវាងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍។

ក្រសួងបរិស្ថាននិងដៃគូ គ្រោងរួមគ្នាបង្កាត់ពូជក្រពើភ្នំ

អត្ថបទ៖ ផល សុផានិត
ក្រសួងបរិស្ថាន និងអង្គការ WWF បានបញ្ជាក់ ជំហររួមគ្នាមួយក្នុងការបង្កើនចំនួនប្រជាសាស្ត្រ សត្វក្រពើភ្នំ នៅក្នុងដែនជម្រកសត្វព្រៃស្រែពក ក្នុងភូមិសាស្ត្រខេត្តមណ្ឌលគិរី ឱ្យមានចំនួន កើនឡើងនៅក្នុងព្រៃធម្មជាតិ។

លោក នេត្រ ភក្ត្រា អ្នកនាំពាក្យក្រសួងបរិស្ថាន បានលើកឡើងថា តាមរយៈការសិក្សាស្រាវជ្រាវ របស់អង្គការដៃគូ គឺគេឃើញវត្តមានកូនសត្វក្រពើ ភ្នំ កំពុងតែរស់នៅតំបន់ មួយនេះ ពិសេសនៅតាម បណ្តោយដងទន្លេស្រែពក នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រជម្រក សត្វព្រៃស្រែពក ក្នុងខេត្តមណ្ឌលគិរី។

សម្រាប់ការសិក្សាចាប់តាំងតែពីឆ្នាំ ២០០៥មក ឃើញមានតែស្លាកស្នាមក្នុងនេះឃើញលាមក ដានជើង ឬក៏ដានកន្ទុយ ប៉ុន្តែថ្មីៗនេះឃើញដោយ ផ្ទាល់នៃវត្តមានកូនសត្វក្រពើភ្នំតែម្តង។

លោកបានបន្ថែមយ៉ាងដូច្នោះថា ៖ «ពេលនេះ យើងកំពុងសិក្សារួមគ្នាថា តើយើងពង្រឹងប្រព័ន្ធ ចំនួនប្រជាសាស្ត្រ នៅតំបន់សត្វព្រៃកាយ៉ាងដូច ម្តេច? ចំណុចសំខាន់ការដែលពង្រឹងវត្តមានសត្វ ក្រពើភ្នំ ដែលមានជាក់ស្តែងនៅកន្លែងនេះជា ចំណុចអាទិភាព»។



មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់រូបនេះ ក៏បានគូសបញ្ជាក់ថា ក្រសួងបរិស្ថានមើលឃើញពីភាពចាំបាច់ក្នុង កិច្ចការពារសត្វប្រភេទមួយចំនួនដែលជិតផុតពូជ ឬក៏ជាការគំរាមកំហែងបំផុតនៅលើពិភពលោក ក្នុងនេះដូចជាសត្វក្រពើភ្នំ ដែលសំបូរច្រើននៅក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា។

បើតាមក្រសួងបរិស្ថាន កន្លងមកក្រសួងបាន ទទួលជោគជ័យមកហើយ ពីការបង្កាត់ពូជក្រពើ

ភ្នំ ហើយធ្វើការពង្រឹងកូនរបស់វា ចូលទៅក្នុងតំបន់ធម្មជាតិអាង ខេត្តកោះកុង។

លោក សេង ទៀក ប្រធានអង្គការ WWF ថា អង្គការរបស់លោកនឹងសហការជាមួយក្រុមអភិរក្ស ដែនជម្រកស្រែពក និងក្រសួងបរិស្ថាន ដើម្បី រៀបចំការពង្រឹងប្រជាសាស្ត្រដែលតាមការសិក្សា មានប្រមាណជាង១០ក្បាល។

លោកថា ការសិក្សាបានរកឃើញថាការបន្ត

ពូជរបស់ក្រពើភ្នំ មានភាពយឺតយ៉ាវ បន្តិច ដូច្នេះដើម្បីឱ្យមានកំណើន សត្វក្រពើភ្នំដែលជាសត្វកម្រ ហើយមានភាពទាក់ទាញផ្នែក ទេសចរណ៍និងយកមកដាក់ នៅក្នុងតំបន់ស្រែពកថែទាំទៀត។

លោកបានមានប្រសាសន៍ថា៖ «អញ្ជឹងខ្ញុំគិតថាបទពិសោធន៍ព្រៃ ដែលយើងជំរុញកើនចំនួននោះ គឺនៅពេលគេចូលមើលព្រៃនឹង មានការទាក់ទាញភ្ញៀវទេស ខ្លាំង ហើយវាបង្កើនចំណូលដល់ សហគមន៍ផង និងជាតិផង»។

គួរបញ្ជាក់ថា ប្រទេសកម្ពុជា គឺជាទីជម្រកសំខាន់ជាសកលមួយ

សម្រាប់ការរស់នៅនៃសត្វក្រពើភ្នំដែលត្រូវ បានគេប៉ាន់ប្រមាណថា មានចំនួនសរុបចន្លោះ ពី ២០០ ទៅ ៤០០ក្បាល កំពុងរស់នៅក្នុង ទីជម្រកធម្មជាតិនានាក្នុងប្រទេស។ ចំណែក នៅលើពិភពលោកចំនួនសត្វក្រពើភ្នំ ដែលស្ថិត ក្នុងវ័យអាចបន្តពូជបានមានប្រមាណមិនលើស ពី ១,០០០ក្បាលឡើយ។

រួមគ្នាបញ្ចប់វិបត្តិអន្ទាក់ និងការជួញដូរសត្វព្រៃគ្រប់ប្រភេទ

អត្ថបទ៖ អមវិន្ទ ជានុត
យុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យ ត្រូវបានបន្តធ្វើដំណើរ ទៅដល់ខេត្តតនគិរី នាដើមខែកញ្ញា ដើម្បីបញ្ចប់ វិបត្តិអន្ទាក់ និងការបោញសត្វព្រៃគ្រប់ប្រភេទក្នុង ព្រៃធម្មជាតិកម្ពុជា សំដៅអភិរក្សសត្វព្រៃកម្ពុជាឱ្យ នៅគង់វង្សនិងមានចំនួនសម្បូរឡើងវិញ។

យុទ្ធនាការនេះត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយ ក្រសួងបរិស្ថាន រដ្ឋបាលខេត្តតនគិរី និងអង្គការ ពាក់ព័ន្ធមួយចំនួនដូចជា អង្គការទាំងនោះរួមមាន អង្គការជីវិតធម្មជាតិនៅកម្ពុជា (BirdLife in Cambodia) អង្គការអភិរក្សអន្តរជាតិ (CI) អង្គការ FFI អង្គការ WWF អង្គការ WEA អង្គការ ACCB និងអង្គការសន្សំប្រពៃ។

ខេត្តតនគិរី គឺជាខេត្តទី៦ និងចុងក្រោយ គេដែលបានរៀបចំយុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យនេះ មុននឹងឈាន បិទបញ្ចប់យុទ្ធនាការនៅរាជធានី ភ្នំពេញក្នុងខែតុលា ខាងមុខនេះ។

លោក នេត្រ ភក្ត្រា រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងបរិស្ថាន និងជាប្រធានដឹកនាំយុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យ បាន ឱ្យដឹងថា យុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យគឺជាកិច្ច ខិតខំប្រឹងប្រែងរួមរវាងក្រសួងបរិស្ថាន អាជ្ញាធរ ពាក់ព័ន្ធ អង្គការដៃគូក្នុងការងារអភិរក្សនិងដៃគូ អភិវឌ្ឍន៍ដើម្បីលុបបំបាត់អន្ទាក់គ្រប់ប្រភេទក្នុង តំបន់ការពារធម្មជាតិ។

លោកថា ៖ «សត្វព្រៃបានដើរតួនាទីសំខាន់ ក្នុងការធានានិរន្តរភាពប្រព័ន្ធ អេកូឡូស៊ី ហើយ ការបាត់បង់សត្វព្រៃនិងជីវៈចម្រុះនឹងធ្វើឱ្យ ប៉ះពាល់ដល់លំនឹងប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី។ លើស ពីនេះ សត្វព្រៃជាសត្តានុពលយ៉ាងសំខាន់ ក្នុង ការជំរុញទេសចរណ៍ធម្មជាតិ ដែលជាយន្តការ ក្នុងការអភិវឌ្ឍ សេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន បង្កើតមុខរបរ និងបង្កើតចំណូលជូនពលរដ្ឋ»។

អភិបាលខេត្តតនគិរីលោក ព្រឺម សំអឿន បាន



ប្រកាសគាំទ្រយ៉ាងពេញទំហឹងចំពោះយុទ្ធនាការ អន្ទាក់សូន្យ ដែលផ្តួចផ្តើមដោយក្រសួងបរិស្ថាន និងអង្គការដៃគូនានា។

លោកបានលើកឡើងដែរថា ៖ «រដ្ឋបាលខេត្ត នឹងដាក់ចេញផែនការឱ្យមន្ត្រីចុះត្រួតពិនិត្យនៅតាម ផ្សារទូទាំងខេត្ត ដើម្បីទប់ស្កាត់ការចាញ់លក់ដូរ សាច់ព្រៃដោយខុសច្បាប់ ក្នុងមូលដ្ឋាន ក្នុងន័យ ធ្វើយ៉ាងចូលរួមអភិរក្សសត្វព្រៃ ឱ្យនៅគង់វង្ស»។

លោក ព្រឺម សំអឿន បានទទួលដល់ពលរដ្ឋ ទាំងអស់ សូមកុំចូលព្រៃបោញសត្វ សូមកុំ បរិភោគសាច់ព្រៃ ព្រោះថាមានជំងឺជាច្រើនបាន កើតឡើងដោយសារតែការបរិភោគសាច់ព្រៃជាដើម។

នាយកអង្គការ WWF កម្ពុជា លោក សេង ទៀក បានលើកឡើងដែរថា ប្រទេសកម្ពុជាបាន ឈានមុខគេបង្អស់នៅ ក្នុងតំបន់អាស៊ីភាគអាគ្នេយ៍ លើការដោះស្រាយវិបត្តិអន្ទាក់ដែលជាមូលហេតុ ចម្បងនាំឱ្យសត្វព្រៃបាត់បង់ ពូជ និងមានការថយ ចុះចំនួនរបស់វាគួរឱ្យព្រួយបារម្ភ។

លោកបានបន្ថែមថា ៖ «បញ្ហាអន្ទាក់នេះ ចាំបាច់ត្រូវដោះស្រាយព្រមគ្នាជាមួយ យុទ្ធសាស្ត្រ អប់រំផ្សព្វផ្សាយ ការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ ការ



បង្កើនទោស ពិន័យ និងការបង្កើតជម្រើសថ្មី សម្រាប់ប្រជាជនមូលដ្ឋាន»។

«យុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យ» បានចាប់ផ្តើមជា ផ្លូវការនៅខែមីនា ឆ្នាំ២០២២ នៅរាជធានីភ្នំពេញ ក្រោមការ ផ្តួចផ្តើមនិងដឹកនាំរបស់ក្រសួងបរិស្ថាន

និងដោយមានការគាំទ្រពីដៃគូអភិរក្សនិងដៃគូ អភិវឌ្ឍន៍។ យុទ្ធនាការអន្ទាក់សូន្យ ដែលមាន រយៈពេល ៦ខែ ដោយផ្តោតលើខេត្តគោលដៅ ចំនួន ៦ រួមមាន៖ ខេត្តស្ទឹងត្រែង ព្រះវិហារ ក្រចេះ មណ្ឌលគិរី កំពង់ធំ និងតនគិរី។

ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម មានអភិបាលជាជាតិខ្មែរដំបូង

អត្ថបទ៖ កែវ កញ្ញា

ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាមមានអំណរសប្បាយដោយមានលោកបូជាបាព្រោះជាតិខ្មែរបានក្លាយជាអភិបាលគ្រប់គ្រងក្នុងនាមសម្តេចប៉ាបសម្រាប់ភូមិភាគនេះ គឺលោកសិលាសួន ហង្សលី។

គ្រីស្ទបរិស័ទមកពីគ្រប់ទីកន្លែងក្នុងប្រទេសកម្ពុជាបានជួបជុំគ្នាជាង១០០០នាក់ ដើម្បីចូលរួមក្នុងពិធីប្រគល់មុខងារជាផ្លូវការជូនលោកសិលា សួន ហង្សលី ជាអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម ក្រោមអធិបតីភាពរបស់លោកអគ្គរាជទូត ប៉ូល ធីនាង អ៊ុណាម លោកកាឌីណាល់ លូស ម៉ារីលីង រួមនិងអភិបាលនិងបូជាបាព្រោះជាតិ១០០អង្គ កាលពីថ្ងៃទី១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នៅព្រះសហគមន៍កាតូលិកកំពង់ចាមក្រុង ក្នុងខេត្តកំពង់ចាម។

លោកអគ្គរាជទូត ប៉ូល ធីនាង អ៊ុណាម ប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា ថែនិងឡាវ បានសួរពីបំណងរបស់សាមីខ្លួន ដែលនឹងបន្តមុខងារជាគ្រូបង្ហាត់បង្រៀនព្រះសហគមន៍នៅក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាម ដោយមានជំនឿ សេចក្តីស្រឡាញ់ ចិត្តស្មោះត្រង់ និងសុខចិត្តស្តាប់បង្គាប់របស់សន្តរាសនៈ និងសម្តេចប៉ាប ហ្វ្រង់ស៊ីស្កូ។

លោកសង្កត់ធ្ងន់ទៀតថា ក្នុងមុខងារជាអភិបាលនេះ គឺជម្រុញឲ្យមានកិច្ចប្រតិបត្តិការ និងសហគ្រា ដែលណែនាំឲ្យអស់លោកបូជាបាព្រោះនៅក្រោមបង្គាប់ ឆ្ពោះទៅកាន់មាត់នៃការសង្គ្រោះ និងជម្រុញឲ្យលោកអធិដ្ឋាន ដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងមូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ និងដល់អស់អ្នកដែលលោកនឹងជួប។

លោកសិលា សួន ហង្សលី បានឆ្លើយតបវិញថា «បាទ! ខ្ញុំយល់ឃើញដូច្នោះហើយ»។

បន្ទាប់មកលោកអគ្គរាជទូត ក្នុងនាមសម្តេចប៉ាប បានបំពាក់ចិញ្ចៀន មួក និងខ្សែកជូនលោកអភិបាលថ្មី ហើយប្រកាសជាផ្លូវការ លោកជាអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកសម្រាប់ភូមិភាគកំពង់ចាម។

ក្រសួងប្រកាសដំណឹងល្អដល់ប្រជាជាតិទាំងឡាយក្នុងនាមសម្តេចប៉ាបហ្វ្រង់ស៊ីស្កូ បានចេញពាក្យជម្រាបជូនលោកសិលាសួន ហង្សលី ជាអភិបាលព្រះសហគមន៍ភូមិភាគកំពង់ចាម កាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២២ បន្តមុខងារពីលោកអនុនិសាមី ស៊ូសែរដ្យែដែលត្រូវចូលនិវត្តន៍។

ក្នុងរយៈពេលជិត៣ឆ្នាំ កន្លងមក លោកប្រិយណូ កូសមីបានមើលការខុសត្រូវភូមិភាគកំពង់ចាមបណ្តោះអាសន្នក្នុងមុខងារជា Administrator of Apostolic Prefecture of Kampong Cham។

«ថ្ងៃនេះខ្ញុំមានចិត្តរំភើបយ៉ាងខ្លាំង នៅក្នុងពិធីប្រគល់មុខងារខណៈពេលប្រកាសលិខិតតែងតាំង របស់សម្តេចប៉ាបហ្វ្រង់ស៊ីស្កូ ដែលបានជ្រើសតាំងខ្ញុំដែលជាបូជាបាព្រោះ ជាអភិបាលក្នុងព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម» នេះជាការបញ្ជាក់របស់លោកសិលា សួន ហង្សលី ក្នុងថ្ងៃបុណ្យទទួលមុខងារ។

លោកបន្ថែមថា លោកគិតថា នេះគឺជាការអស្ចារ្យមួយដែលព្រះជាម្ចាស់បានធ្វើនៅក្នុងជីវិតរបស់លោក ទោះបីលោកជាមនុស្សទន់ខ្សោយ។

«ដោយសារការអស្ចារ្យនេះខ្ញុំសង្ឃឹមថា ព្រះជាម្ចាស់ និងប្រទានកម្លាំងកាយកម្លាំងចិត្ត និងដោយអំណោយទាននៃព្រះវិញ្ញាណដ៏ពិសេស ខ្ញុំជឿថាព្រះវិញ្ញាណដ៏ពិសេសនឹងជួយពង្រឹងជំនឿនិងសេចក្តីក្លាហានដល់ខ្ញុំ ដើម្បីឲ្យខ្ញុំទៅមុខ ក្នុងការណែនាំភូមិភាគកំពង់ចាម» លោកអភិបាលថ្មីបញ្ជាក់។

ព្រះសហគមន៍នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានបែងចែកជាភូមិភាគ ដោយសន្តរាសនៈក្នុងឆ្នាំ ១៩៦៩ ដែលមានភ្នំពេញ បាត់ដំបង និងកំពង់ចាម។ ភូមិភាគកំពង់ចាម គ្រប់ដណ្តប់ខេត្តចំនួន៨ គឺ កំពង់ចាម ត្បូងឃ្មុំ ព្រៃវែង ស្វាយរៀង ស្ទឹងត្រែង ក្រចេះ រតនគិរី និងមណ្ឌលគិរី។

លោកអភិបាលសិលា សួន ហង្សលី ប្រសូតនៅក្នុងគ្រួសារ



គ្រីស្ទបរិស័ទ នាថ្ងៃទី១៥ ខែមេសា ឆ្នាំ១៩៧១ ក្នុងភូមិភាគស្ទឹង ឃុំសារិកាកែវ ស្រុកល្វាឯម ខេត្តកណ្តាល ដែលនៅតំបន់នោះមានព្រះសហគមន៍កាតូលិកមាត់ក្រសាល ជាទីកន្លែងកំណើតរបស់អតីតអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម លោកយ៉ូសែប ឆ្មារ សាឡាស់។

ក្នុងវ័យកុមារភាពលោករស់នៅក្នុងបឋមវិទ្យាល័យ និងត្រូវបានកៀសខ្លួនទៅជំរុំជនភៀសខ្លួនខ្មែររំលង ខណៈដែលប្រទេសកម្ពុជាស្ថិតនៅក្នុងសង្គ្រាមស៊ីវិល។ លោកចាប់ផ្តើមឈ្វេងយល់ជីវិតនៃការត្រាស់ហៅ នៅជំរុំ ក្នុងឆ្នាំ១៩៩១ ហើយក្នុងឆ្នាំ១៩៩២ លោកបានសុំចូលទៅវិទ្យាល័យនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាបូជាបាព្រោះកាតូលិកនាថ្ងៃទី៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០១ ជាបូជាបាព្រោះសម្រាប់ភូមិភាគកំពង់ចាម។

ក្រោយមកលោកអភិបាលអេមីល ដេតម្យ អភិបាលនៃព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម បានចាត់លោកឲ្យទៅបម្រើការងារនៅតំបន់កំពត-កែប ជាមួយលោកអូស្ការីយ៉េ ជឺតហាស្មេ ដែលជាបូជាបាព្រោះក្នុងឆ្នាំនោះ។

លោកអភិបាលអូស្ការីយ៉េ ជឺតហាស្មេ អភិបាលព្រះសហគមន៍

កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម មានប្រសាសន៍ក្នុងបទសំភាសន៍នៅថ្ងៃដដែលថា កិច្ចការងាររបស់លោកហង្សលី ដែលបានបំពេញនៅក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាមជាបូជាបាព្រោះភូមិភាគ ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវមណ្ឌលសកម្មភាព ជាតំណាងពេញសិទ្ធិរបស់លោកផ្ទាល់ និងជានាយកទេវវិទ្យាល័យសន្តរាសន៍ ម៉ារីវីយ៉ាណែ «អាចនិយាយបានថា ភូមិភាគកំពង់ចាម គឺជាសាលារៀនមួយសម្រាប់លោកលី ដែលអាចឲ្យគាត់ចូលទៅក្នុងជីវិតថ្មី គឺចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃនេះ ជាអភិបាលភូមិភាគកំពង់ចាម»

លោកអភិបាលអូស្ការីយ៉េ បន្ថែមថា យើងមើលឃើញមានអំណោយទានពិសេសរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជា គឺនៅថ្ងៃនេះយើងមានកូនខ្មែរ ដែលទទួលខុសត្រូវនៅព្រះសហគមន៍ភូមិភាគកំពង់ចាម និងជាពេលវេលារួមគ្នាធ្វើដំណើរ នៅក្នុងព្រះសហគមន៍កាតូលិកក្នុងប្រទេសកម្ពុជានិងនៅក្នុងប្រទេសឡាវដើម្បីប្រកាសដំណឹងល្អ។

លោកស្រីគីម ទូច អាយុ៧៨ឆ្នាំ ជាម្តាយមីងរបស់លោកអភិបាលហង្សលី មានប្រសាសន៍ថា «ត្រេកអរខ្លាំងណាស់ ដែលលោកបានឡើង ជាអភិបាល»

លោកស្រីប្រាប់ទៀតថា គាត់គ្មានអ្វីជូនលោកអភិបាលហង្សលីនោះទេ ប៉ុន្តែលោកស្រីសង្ឃឹមថា វត្តមានរបស់លោកស្រីនឹងជួយលើកទឹកចិត្តដល់លោកអភិបាលថ្មី «ឲ្យគាត់បន្តបេសកកម្មនេះរហូតទៅ កុំងាកក្រោយ កុំអាឡោះអាដីល់អ្វីទៀត»

លោកបូជាបាព្រោះ រ៉ាំងសង់ សេនីយឆាល ជាប្រធានសាសន៍ទូតក្រៅប្រទេសពីទីក្រុងប៉ារីស ប្រទេសបារាំង (MEP) និងជាបូជាបាព្រោះដែលធ្លាប់បម្រើការងារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមានប្រសាសន៍ថា ក្រុមអ្នកបួសរបស់លោកនៅតែបន្តជួយគាំទ្រដល់ភូមិភាគកំពង់ចាម និងព្រះសហគមន៍នៅកម្ពុជា ដោយចាត់បូជាបាព្រោះមកបម្រើការងារ និងជួយឧត្តម្ភជាថវិកា និងជំនាញសិក្សានានាសម្រាប់អ្នកបួស និងគ្រីស្ទបរិស័ទមួយចំនួន។ លោកបញ្ជាក់ថា ក្រុមគ្រួសារMEP បានមកដល់ទឹកដីកម្ពុជាក្នុងឆ្នាំ១៩៥៨ ហើយទិសដៅសំខាន់របស់ក្រុមនេះ គឺចូលរួមជាមួយព្រះសហគមន៍ក្នុងស្រុក បង្កើតនិងធ្វើឲ្យព្រះសហគមន៍ក្នុងស្រុករីកចម្រើន។

លោកប្រធានMEP រូបនេះ បន្តថា នេះគឺជាលើកទីមួយដែលមានលោកអភិបាលខ្មែរក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាម នៅក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាមមានលោកអភិបាលសាឡាស់ និងចាត់ដំបងធ្លាប់មានលោកទេពអ៊ីម។ «ថ្ងៃនេះគឺមានលោកខ្មែរទីបី គឺលោកសួនហង្សលី

អានបន្តទំព័រ-១៣...

អន្តរសាសនាចូលរួមទិវាប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា

អគ្គបទ្ខ វាលីស

សាសនានៃគ្រីស្ទសាសនា ពុទ្ធសាសនា និង ឥស្លាមសាសនា ចំនួន១៥០០នាក់ បានចូលរួមគ្នា ក្នុងទិវាអន្តរសាសនាដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរ មនុស្ស ក្រោមអធិបតីភាពសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតី តេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រ កម្ពុជា ក្រោមប្រធានបទ «សូមកុំយកកម្ពុជា ធ្វើជា គោលដៅប្រព្រឹត្តអំពើជួញដូរមនុស្ស»។

«យើងត្រូវការការចូលរួមពីគ្រប់សាសនា ដើម្បី រួមគ្នាប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា» នេះ ជាការលើកឡើងរបស់លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រីហ៊ុន សែន។ លោកបន្តថា ការជួញដូរមនុស្ស ឬឧក្រិដ្ឋ កម្មដែលបានកើតឡើង មិនមែនមានតែកម្ពុជាមួយ ទេ តែក៏មាននៅបណ្តាប្រទេសផ្សេងទៀតដែរ។

លោកបញ្ជាក់ថា «ការជួញដូរមនុស្សពីប្រទេស មួយទៅកាន់ប្រទេសមួយ ជាដើមអកុសលសម្រាប់ ប្រជាជនក្រីក្រ ប្រសិនបើយើងមិនទប់ស្កាត់ទេ»

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានស្នើសុំឲ្យសាសនានិ មួយៗអប់រំសាសនិករបស់ខ្លួន ឲ្យយល់ដឹងអំពីវិធីបង្ការ រារាំង និងប្រើប្រាស់គ្រប់វិធី និងគ្រប់សកម្មភាព ទាំងឡាយ ហើយធ្វើសេចក្តីការណ៍នៅពេល បានឃើញហេតុការណ៍ទាំងនោះនៅតាមមូលដ្ឋាន។

លោកបន្ថែមថា «កុំឱ្យកម្ពុជាក្លាយជាឋានសួគ៌ នៃការរក្សា និងការជួញដូរមនុស្ស»

អន្តរសាសនាដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរ មនុស្ស ត្រូវបានធ្វើឡើងដំបូងកាលពី ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៦ ។

លោកអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគ បាត់ដំបង អេនីក ហ៊ុក បានប្រសាសន៍ថា ថ្ងៃនេះ ការជួបជុំជាអន្តរសាសនា គឺដើម្បីរួមគ្នាប្រឆាំងនឹងការ ជួញដូរមនុស្សនៅក្នុងសង្គមនិងនៅក្នុងពិភពលោក បានប្រព្រឹត្តទៅប្រកបដោយភាពជោគជ័យ។

លោកអភិបាលបន្ថែមថា យើងរួមគ្នាគ្រប់



សាសនា ដើម្បីអធិដ្ឋាន លើកទឹកចិត្តគ្នានិងធ្វើការ ជាមួយគ្នា ក្រោមមានវត្តមានដ៏ខ្ពស់ខ្ពស់របស់ សម្តេចហ៊ុនសែន បានផ្តល់កំលាំងឲ្យយើង ដើម្បី កសាងសង្គមដែលយើងកំពុងថែរក្សានិងការពារ តាមគុណតម្លៃនៃសាសនានីមួយៗ។

នៅក្នុងទិវាអន្តរសាសនាដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស ដែលបានធ្វើឡើងនៅថ្ងៃទី២៩ ខែកញ្ញាកន្លងទៅនេះ លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានកំណត់យកថ្ងៃទី 20 ខែសីហាជា រៀងរាល់ឆ្នាំ ដើម្បីប្រារព្ធទិវានេះ។

លោកអភិបាលគឺគេ បន្ថែមថា សាសនា ទាំងអស់មានពេលពេល២៥ថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំ ដើម្បី រួមគ្នាវិនិច្ឆ័យនិងពិភាក្សាគ្នា រកវិធីការពារថែរក្សា ជីវិតមនុស្ស កុំឲ្យទទួលបានអយុត្តិធម៌តែមាន ជីវិតរស់នៅដោយថ្លៃថ្នូរ និងត្រូវការពារថែរក្សា សន្តិភាពកុំឲ្យមានការជួញដូរ។

សម្តេចព្រះពុទ្ធជ័យមន្ត្រី យឹម សន ព្រះមេគុណ រាជានិក្ខំពេញមានសង្ឃដឹកថា គ្រប់សាសនា ទាំងអស់រួមជាមួយសាសនាព្រះពុទ្ធ មានតួនាទី ចូលរួមជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលដើម្បីអប់រំ និង ផ្សព្វផ្សាយទ្រឹស្តីសាសនារបស់ខ្លួនដល់បរិស័ទ ឱ្យយល់ ព្រមទាំងហាមឃាត់ការជួញដូរមនុស្ស ព្រោះជាអំពើបាប។

ព្រះអង្គសូមប្រើនាមដល់បរិស័ទទាំងអស់នៅ កម្ពុជា ឱ្យគិតស្រឡាញ់ជីវិតទៅមិនមែនត្រឹមតែ គ្រួសារខ្លួនឯង ហើយកុំដើម្បីផលប្រយោជន៍អ្វីមួយ ទៅបំពានពង្រាត់មនុស្សក្នុងគ្រួសារអ្នកដទៃ។

ព្រះមេគុណអង្គនេះ បន្ថែមថា ប្រសិនបើយើង អាចធ្វើបាន នោះសង្គមជាតិយើងនឹងពិភពលោក ទាំងមូលនឹងបានសេចក្តីសុខដោយការស្រឡាញ់ គ្នា និងយោគយល់គ្នា។

យោងតាមរបាយការណ៍ដែលប្រកាសដោយ

សម្តេច ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជាប្រធាន គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរ មនុស្ស បានឱ្យដឹងថា ក្រោយពេលសភាពការណ៍ កម្ពុជាបានជួសជុលពីក្នុងខែ ១៩ បទល្មើសនេះបាន តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍បានកើតមានច្រើន និង ប្រើប្រាស់ដែនដីកម្ពុជាជាឧបករណ៍នៃការជួញដូរ មនុស្ស។ នេះជាមូលហេតុ អាមេរិកដាក់បញ្ចូលក ម្ពុជាក្នុងចំណាត់ថ្នាក់លេខ៣ ក្នុងសមាគមអាស៊ាន មានរៀងរាល់ម៉ោង ម៉ាឡេស៊ី កម្ពុជា និងភូមា។

ការជួញដូរទាំងនោះមានដូចជា ប្រើប្រាស់ ឧបាយកលនយោបាយ ដោយវិនិយោគ ដោយបង្ខំ មនុស្ស ឃុំឃាំង ធ្វើទារុណកម្ម និងជីវិតទារុណកម្ម ពីគ្រួសារជនរងគ្រោះ។

ក្នុងរបាយការណ៍ដែលបានឲ្យដឹងទៀត ថា ចាប់ពីថ្ងៃទី១៨ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២២ មកដល់ ថ្ងៃទី២៩ ខែកញ្ញា ក្រសួងមហាផ្ទៃបានទទួលលក្ខណ៍ តាមប្រព័ន្ធស្រាវជ្រាវនិងទូរសព្ទទូរសារហេតុការណ៍ ចំនួន៣៦៨៧៧។ ក្នុងនោះមាន២៤៩៧៧ក្នុងខេត្ត ព្រះសីហនុ ដោយដោះដូរជនរងគ្រោះបាន៣៦១នាក់ ដោយក្នុងនោះ៥៤៩នាក់ជាជនរងគ្រោះដោយការ ជួញដូរមនុស្សក្នុង៩ករណី ដែលមានសញ្ជាតិ ចំនួន៦ គឺភាគច្រើនជនជាតិវៀតណាម និងចិន ថៃ ឥណ្ឌូនេស៊ី ម៉ាឡេស៊ី និងខ្មែរ។

តាមប្រសាសន៍របស់លោកឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានឱ្យដឹងថា ជនរងគ្រោះភាគច្រើនជាយុវវ័យ ដែលចេះបច្ចេកវិទ្យាស្មាត់ជំនាញ។

គណៈកម្មការជួញដូរមនុស្ស បានស្រង់មតិ ស្រាវជ្រាវអំពីមូលហេតុនាំឱ្យមានការជួញដូរមនុស្ស ដោយរកឃើញថា ពលរដ្ឋចំនួន១០៥៣នាក់ ក្នុង២០រាជធានីខេត្តមាន បន្ទុកគ្រួសារនិងបំណុល ខ្លះការយកចិត្តទុកដាក់ពីគ្រួសារនិងសង្គម ខ្លះ ការសិក្សាអប់រំ ខ្លះការទទួលបានព័ត៌មានពីរដ្ឋាភិបាល និងសង្គមស៊ីវិល លែងលែងស៊ីសង សេព គ្រឿងញៀន និងគ្រឿងស្រវឹង។

ដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាម។ ខ្ញុំរំភើបចិត្តណាស់»

លោកសិលា សួន ហង្សលី ជាអភិបាល ជាតិខ្មែរទី៣ និងជាអភិបាលជាតិខ្មែរដំបូងសម្រាប់ ភូមិភាគកំពង់ចាម។ ក្នុងឆ្នាំ១៩៧៥-១៩៧៧ ព្រះសហគមន៍នៅកម្ពុជាមានលោកអភិបាល ជាតិខ្មែរដំបូងគឺ លោកយ៉ូសែប ឆ្មារ សាឡាស់ ជាអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគ ភ្នំពេញ និងទី២ គឺលោកប៉ូល ទេព អ៊ុយ សុត្តា ជាអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគ បាត់ដំបង។

«ខ្ញុំផ្ទាល់ខ្ញុំរំភើបណាស់ ដែលលោកលីគឺជា អភិបាលព្រះសហគមន៍យើង នៅក្នុងភូមិភាគ កំពង់ចាម» នេះជាប្រសាសន៍លោកអេនីក ហ៊ុក ភូមិភាគបាត់ដំបង។

លោកបន្ថែមថា លោកអភិបាលហង្សលី មាន បីចំណុចដែលជាសារៈសំខាន់ គឺលោកខ្មែរ លោក មានចំណេះដឹងនិងរបៀបច្រើនដែលនាំឲ្យយើង មានវិបត្តិច្រើន និងតាមរយៈអំណោយទាន ដែលគាត់មាន និងនាំឲ្យព្រះសហគមន៍នៅក្នុង ស្រុកខ្មែរ សេចក្តីសង្ឃឹមនិងអំណរសប្បាយ ដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់ គឺជាកម្លាំងរបស់យើង។ អ្នកស្រីអ៊ុយ រដ្ឋា មក ពីព្រះសហគមន៍



បុស្សឌុរ ក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាម ឲ្យដឹងថា «ខ្ញុំ សង្ឃឹមថា គាត់ដឹកនាំយើងល្អជាងបុរាណ បរទេស ដោយសារគាត់ជាជនជាតិខ្មែរ បើគាត់ និយាយយើងស្រួលស្តាប់ ពីព្រោះយើងនៅតាម ស្រុក ហើយណាមួយយើងជាជនជាតិខ្មែរដូចគ្នា គាត់នឹងយល់ពីយើងបានច្រើន» អ្នកស្រីថា គាត់នឹងអធិដ្ឋាន សូមព្រះជា

ម្ចាស់ប្រទានពរដល់លោកអភិបាលថ្មីឲ្យមាន កម្លាំង ដឹកនាំឲ្យមានគ្រីស្ទបរិស័ទមានជំនឿជឿ លើព្រះជាម្ចាស់កាន់តែច្រើនឡើង។ លោកអភិបាលហង្សលី បានឲ្យដឹងទៀតថា «ពិតមែននៅក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាមនេះមានគ្រី ស្ទបរិស័ទតិចតួច ជាងភូមិភាគដទៃទៀត ប៉ុន្តែ ខ្ញុំជឿថាបេសកកម្មនឹងវត្តមានរបស់ខ្ញុំក្នុងនាមជា

អភិបាលនៃភូមិភាគនេះ គឺមានសារៈសំខាន់» លោកអភិបាលថ្មី បញ្ជាក់ថា ចំណុច សំខាន់ដំបូង ដែលលោកនឹងត្រូវធ្វើគឺ ឈ្វេងយល់អំពីព្រះសហគមន៍នៅក្នុងតំបន់ នីមួយៗ ទាំងបុគ្គលិក គណៈកម្មការ និងសហការ ជាមួយលោកបុរាណប្រាម ហើយអភិបាលព្រះ សហគមន៍នេះ ពិនិត្យមើលអំពីចំណុចខ្លះខាត ដែលគួរកែលម្អ ដើម្បីធ្វើដំណើរទៅខាងមុខ ក្នុងការប្រកាសដំណឹងល្អឲ្យបានរីកចម្រើន។

លោកអភិបាលហង្សលីបញ្ជាក់ទៀតថា កត្តា សំខាន់មួយទៀតគឺយើងត្រូវមានសេចក្តីស្រឡាញ់ នៅក្នុងព្រះសហគមន៍ រវាងលោកអភិបាលនិង គ្រីស្ទបរិស័ទ លោកអភិបាលនិងព្រះសហគមន៍ ព្រមទាំងគណៈកម្មការបុគ្គលិកបញ្ជូនដល់ជីវិត ទាំងអស់ ដើម្បីធ្វើជាសាក្សីអំពីជំនឿ ដែលមកពី ព្រះយេស៊ូ។ «នៅពេលណាដែលយើងរស់នៅជា ក្រុមមួយដែលមានលក្ខណៈល្អប្រសើរជាមួយគ្នា ដូច្នេះការប្រកាសដំណឹងល្អ នឹងមានប្រសិទ្ធភាព ដែលនេះគឺជាផលផ្លែ នៃព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ» លោកអភិបាលហង្សលីបន្ថែម។

ព្រះសហគមន៍នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមាន គ្រីស្ទបរិស័ទប្រមាណ២ម៉ឺននាក់ ក្នុងចំណោម ប្រជាជនជិត១៦លាននាក់ ដែលជាពុទ្ធបរិស័ទ ចំនួន៩៥%។

បុណ្យភ្នំជាពេលរំលឹកដឹងគុណបុព្វការី ឪពុកម្តាយនៅរស់ និងអ្នកត្រីត្រ



ការិយាល័យផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានកាតូលិក ក្នុងអំឡុងពេលបុណ្យភ្នំបិណ្ឌ គ្រីស្ទបរិស័ទបាននាំយកម្ហូបអាហារមកព្រះវិហារ ដើម្បីចូលរួមក្នុងពិធីបុណ្យរំលឹកដល់មរណបុគ្គលដែលបានចែកឋានទៅហើយ។ ពិធីបុណ្យនេះត្រូវបានធ្វើឡើងកាលពីថ្ងៃទី២៤-២៦ ខែកញ្ញា។

តាមឯកសារអំពីប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់ព្រះសហគមន៍ដែលចងក្រងដោយលោកបូជាបាទ្យប្រុងស៊ីវ ប៉ុងស្វង់ នៃក្រុមសាសនាទូតប្រទេសនៃទីក្រុងប៉ារីស (MEP) បានឲ្យដឹងថា ក្នុងឆ្នាំ១៩៧០ ប្តីវាទីកង់បានអនុញ្ញាតឲ្យគ្រីស្ទបរិស័ទនៅកម្ពុជាអាចប្រារព្ធពិធីរំលឹកដល់មរណបុគ្គលនៅក្នុងថ្ងៃបុណ្យភ្នំបិណ្ឌជាមួយប្រជាជនក្នុងប្រទេស។

បុណ្យភ្នំបិណ្ឌត្រូវបានប្រជាជនខ្មែរប្រារព្ធឡើងជាយូរមកហើយ ដោយធ្វើឡើងតាមបែបប្រពៃណីពុទ្ធសាសនា ដោយមានរយៈពេល១៥ថ្ងៃ ក្នុងនោះមាន១៤ថ្ងៃជាថ្ងៃដាក់បិណ្ឌ និងកាន់វេន ហើយថ្ងៃទី១៥ គឺជាថ្ងៃបុណ្យភ្នំ។

ក្នុងរយៈពេលនោះ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ទាំងចាស់ក្មេងបានទៅវត្តជាប្រចាំ ដោយមានទាំងចង្កាន់និងបាយបិណ្ឌតាមវេននៃគ្រួសាររៀងៗខ្លួនយកទៅប្រគេនព្រះសង្ឃនៅវត្ត។ ប៉ុន្តែនៅថ្ងៃភ្នំ ប្រជាជនបានប្រមូលផ្តុំកូនចៅនិងគ្រួសារទៅវត្តអាមាម ធ្វើពិធីជំមួយ ឧទ្ទិសកុសលដល់អ្នកស្លាប់។

តាមសង្ឃដីកា របស់ព្រះភិក្ខុ វី សុវិជ្ជា ព្រះសកលវិទ្យាធិការ ពុទ្ធិកសកលវិទ្យាល័យព្រះសីហនុរាជ សាខាខេត្តបាត់ដំបង ឲ្យដឹងថា ពីបិណ្ឌទី១ដល់បិណ្ឌទី១៤ គឺជាការកាន់វេន។ ហើយសម្រាប់ថ្ងៃទី១៥ គឺបុណ្យភ្នំ ដែលគំនូរមានន័យថា ប្រជុំ គឺជាការប្រមូលផ្តុំសាច់ញាតិ។ «ជាឱកាសពិសេស ដែលមនុស្សម្នាក់ៗបានឲ្យតម្លៃនៃការជួបជុំ (គឺ)សំខាន់ណាស់ ព្រោះជាការសម្តែងនូវការដឹងគុណ និងការជួបជុំជាស្មារតីនៃសាមគ្គីភាព បង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ដល់មនុស្សរស់ ហើយអាចមានឱកាសដើម្បីបំពេញបុណ្យកុសលជាមួយព្រះសង្ឃ មាតាបិតា សាច់ញាតិយើង ជាមួយអ្នកក្រីក្រផ្សេងៗទៀត»

ព្រះតេជគុណបន្ថែមថា ពិធីបុណ្យនេះ គឺបង្ហាញនូវភាពជាមិត្តភាពសម្រាប់បុព្វការីជនដែលបានចែកឋានទៅហើយ ជាការឧទ្ទិសកុសល

សម្រាប់ពួកលោកផង និងជាការសម្តែងការគោរពនិងដឹងគុណចំពោះអ្វីៗដែលជាការលះបង់របស់ដួនតាផង។ ម្យ៉ាងវិញទៀតជាឱកាសបានជួបជុំសាច់សាលោហិតដែរ។

«គំនូរម៉ែពុកចង់ឲ្យកូនៗទៅជុំជាមួយពួកគាត់។ ពេលខ្លះខ្ញុំអត់ចង់ទៅ ព្រោះអត់មានលុយមានកាក់អី ប៉ុន្តែឲ្យតែដល់ថ្ងៃហ្នឹងចង់ទៅជួបជុំជាមួយគាត់» នេះជាសម្តីរបស់អ្នកស្រី ហៀម សុកខុន ជាគ្រីស្ទបរិស័ទនៅព្រះសហគមន៍កំពង់គោ ក្នុងខេត្តកំពង់ធំ។

សព្វថ្ងៃសុកខុនធ្វើការងារនៅស្ថាប័នមួយរបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិកនៅក្នុងទីក្រុងភ្នំពេញ ដែលមានចំងាយជិត២០០គីឡូម៉ែត្រពីស្រុកកំណើត។

គ្រីស្ទបរិស័ទរូបនេះ បានបន្ថែមថា ការទៅព្រះវិហារចាំបាច់ណាស់សម្រាប់ថ្ងៃបុណ្យភ្នំចំពោះរូបគាត់ «ដល់ថ្ងៃហ្នឹងត្រូវតែទៅ ដូចមានអារម្មណ៍មួយថា មានជីដូនជីតានៅវិហារហ្នឹង ព្រោះគាត់ជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ដូចពួកគាត់នៅមុខៗយើងក្នុងវិហារអីចឹង។ យើងអធិដ្ឋានសម្រាប់គាត់ ហើយឲ្យគាត់អធិដ្ឋានសម្រាប់យើងវិញដែរ»

នៅតាមព្រះសហគមន៍កាតូលិកនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ពិធីបុណ្យនេះបានធ្វើនៅគ្រប់ទីកន្លែងជាពិសេសគឺនៅថ្ងៃបុណ្យភ្នំ។

លោកបូជាបាទ្យ ជីអ៊ូរ៉ាន់នី មានប្រសាសន៍នៅក្នុងធម្មទេសនាថ្ងៃទី២៥ ខែកញ្ញា នៅព្រះសហគមន៍សន្ទយ៉ូសែប ជុំគីរី នៃខេត្តកំពត ដូច្នេះថា ពិធីបុណ្យភ្នំបិណ្ឌជាពិធីបុណ្យប្រពៃណីខ្មែរ ប៉ុន្តែដោយឡែកព្រះសហគមន៍កាតូលិករបស់យើងក៏បានថ្វាយអភិបូជា ដើម្បីមគ្គុទ្ទេសនិងរំលឹកដល់វិញ្ញាណក្ខន្ធដែលបានស្លាប់ទៅ ព្រោះនៅក្នុងព្រះសហគមន៍កាតូលិកមានពិធីបុណ្យមួយដែលហៅថា បុណ្យរំលឹកដល់មរណបុគ្គលផងដែរ។

តាមប្រតិទិនរបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិកសកល ថ្ងៃប្រារព្ធបុណ្យរំលឹកដល់មរណបុគ្គលគឺនៅថ្ងៃទី២ ខែវិច្ឆិកាជារៀងរាល់ឆ្នាំ។

នៅព្រះវិហារសន្ទយ៉ូសែបជុំគីរី ដែលមានចំងាយប្រមាណ១១០គីឡូម៉ែត្រពីរាជធានីភ្នំពេញ បានរៀបចំពិធីបុណ្យរំលឹកមរណបុគ្គលនេះ ដោយមានពុទ្ធបរិស័ទនៅក្នុងតំបន់ចូលរួមផងដែរ។

ពាក់អាវសជាមួយនិងខោពណ៌ទឹកបិទ ដៃកាន់



បានស្រាក់ មានអាយុ ២៧ឆ្នាំជាពុទ្ធបរិស័ទ លោកឡុង ចាន់ដារ៉ា មកចូលរួមថ្វាយអភិបូជាជាមួយបងប្អូនគ្រីស្ទបរិស័ទ បាននិយាយថា ទោះបីជាលោកមិនមែនជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ប៉ុន្តែលោកជឿថាការធ្វើបុណ្យគឺត្រូវធ្វើដោយចិត្តនិងសទ្ធា ហើយកុសលនេះ នឹងទៅដល់អ្នកស្លាប់ដូចគ្នា។

ក្នុងពិធីនេះ លោកដារ៉ាបានយកបាយសម្មមកចូលរួមជាមួយគ្រីស្ទបរិស័ទ ដោយចង់ដឹងថា ការប្រារព្ធបុណ្យភ្នំរបស់គ្រីស្ទសាសនាមានលក្ខណៈបែបណា។

លោកបន្ថែមថា «ខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថា ប្លែកម្យ៉ាងហើយគិតថាបងប្អូនគ្រីស្ទបរិស័ទមានចិត្តស្រឡាញ់និងយកចិត្តទុកដាក់ជាមួយមនុស្ស

ជុំវិញខ្លួនជាពិសេសគឺការចែកទានដល់លោកតាលោកយាយចាស់ជាហើយមានការហូបអាហារជុំគ្នាទៀត ធ្វើអោយខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថាកក់ក្តៅ»។

ទន្ទឹមនឹងនោះអ្នកស្រី សយ នី ជាគ្រីស្ទបរិស័ទនិយាយថា ការចូលរួមរបស់បងប្អូនពុទ្ធបរិស័ទបានបង្ហាញអោយឃើញថា ព្រះសហគមន៍កំពុងតែប្រកាសដំណឹងល្អទៅកាន់បងប្អូនដែលមិនទាន់ស្គាល់ព្រះជាម្ចាស់ ជារៀបរយដែលបង្ហាញពីអន្តរសាសនា។

ស្រ្តីវ័យ៤៥ឆ្នាំរូបនេះបានបន្តថា សូមអោយអ្វីៗដែលមាននៅក្នុងថ្ងៃនេះ ក្លាយជារៀបរយ

លោកអភិបាល សួន ហង្សលី ឲ្យបញ្ជូនដំណឹង នាំវត្តមានព្រះជាម្ចាស់ដល់អ្នកដទៃ

អត្ថបទ៖ កែវ កញ្ញា

«ព្រះជាម្ចាស់កែវកញ្ញាជីវិតមួយដែលមានប្រយោជន៍។» នេះជាប្រសាសន៍លើកឡើងរបស់លោកអភិបាលសិលា សួន ហង្សលី អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម ទៅកាន់យុវតិរិយដែលក្លាយជាបញ្ជូនដំណឹងថ្ងៃទី១៤ ខែកញ្ញានេះ។

«សូមឲ្យបងស្រីធ្វើជាចម្លើយដែលមានសេចក្តីស្នេហា ដែលមកពីព្រះហស្តរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលណែនាំឲ្យមនុស្សលោកដែលយើងជីវិតរបស់យើង យើងម្នីម្នីដែលយើងប្រព្រឹត្ត គេគិតអំពីអ្នកដែលបានបង្កើត។» លោកអភិបាលលើបញ្ជាក់។

លោកអភិបាលបានពន្យល់ថា ដ៏ឥដ្ឋមិនសូវមានតម្លៃទេ ប៉ុន្តែនៅពេលជាងសួនបានរៀបចំចម្លើយដ៏ស្អាតចេញពីវា ចូរនោះទៅជាបស់មានតម្លៃ។ យុវនារីទាំងពីររូបដែលថ្វាយពាក្យសុំ មានក្លារ៉ា ដូត ស្រីឡែ និងក្លារ៉ា យាន កញ្ញា ដែលអ្នកទាំងពីរមកពីគ្រួសារព្រះបរិស័ទ នៅកោះរក្រៅក្នុងខេត្តកំពង់ចាម។ អ្នកទាំងពីរបានចូលសិក្សាអប់រំក្នុងក្រុមគ្រួសារបញ្ជូនដំណឹង អ្នកស្រឡាញ់ព្រះឈើឆ្ការ នៅក្នុងភូមិភាគកំពង់ចាម។

ព្រះសហគមន៍ភូមិភាគកំពង់ចាម គ្របដណ្តប់ខេត្តចំនួន៨ រួមមាន កំពង់ចាម ត្បូងឃ្មុំ ព្រៃវែង ស្វាយរៀង ក្រចេះ ស្ទឹងត្រែង រតនគិរី និងមណ្ឌលគិរី។

លោកអភិបាលហង្សលី មានប្រសាសន៍ទៀតថា ការឆ្លើយតបនឹងការគ្រាស់ហៅគឺមានការលំបាកជាច្រើនដោយមានសន្យាចំនួនបី គឺរស់នៅលីវ រស់នៅបែបក្រីក្រ និងស្តាប់បង្គាប់ប្រធានក្រុមគ្រួសារអ្នកបួស។

លោកបានពន្យល់ថា ពាក្យសុំនេះ ជាសន្យាមួយដ៏លំបាកក្នុងសម័យដែលយើងរស់នៅក្នុងសង្គមជឿនលឿន ដែលមនុស្សលោកបច្ចុប្បន្នមានការប្រកួតប្រជែងគ្នា គេចង់បានទ្រព្យសម្បត្តិច្រើន ចង់មានកិត្តិយស ចង់មានគ្រួសារមួយដ៏ថ្កុលថ្កើង។



ច្រើនក្នុងសង្គម។ លោកអភិបាលបន្តថា ការថ្វាយខ្លួនគឺថ្វាយទាំងភាពទន់ខ្សោយ ហើយក៏ត្រូវការការបន្ទាបខ្លួនរស់នៅក្នុងជីវិតសាមញ្ញដូចព្រះយេស៊ូ។ ការបន្ទាបខ្លួននាំឲ្យអ្នកដទៃចង់ស្គាល់ព្រះជាម្ចាស់ផងដែរ ហើយការបន្ទាបខ្លួន នាំឲ្យព្រះជាម្ចាស់លើកយើងឡើង ដើម្បីបំពេញបេសកកម្មពិសេសរបស់ព្រះអង្គដល់មនុស្សលោកដែលយើងជួបជារៀងរាល់ថ្ងៃ។

លោកអភិបាលក៏បានជំរុញនិងលើកទឹកចិត្តដល់គ្រីស្ទបរិស័ទដែលមានវត្តមានជាង២០០នាក់ក្នុងពិធីឲ្យរស់នៅដោយបង្ហាញវត្តមានព្រះជាម្ចាស់ដើម្បីឲ្យគេបានឃើញ និងស្វែងរកព្រះជាម្ចាស់ឲ្យគេអាចទៅចូលព្រះអង្គតាមរយៈសកម្មភាពរបស់គ្រីស្ទបរិស័ទ។

ពិធីថ្វាយពាក្យសុំប្រណិធានលើកដំបូងនេះបានធ្វើឡើងនៅក្នុងព្រះសហគមន៍កាតូលិកកំពង់ចាមក្រុង ស្ទឹងត្រែងបុណ្យលើកតម្កើងព្រះឈើឆ្ការ។ បេក្ខជនទាំងពីរបានលុតជង្គង់នៅមុខអាសនៈទទល់មុខប្រធានក្រុមគ្រួសារអ្នកបួស ហើយបានសន្យាស្ម័គ្រស្តាប់បង្គាប់និងធ្វើតាមពេញមួយជីវិត។

ក្រុមគ្រួសារបញ្ជូនដំណឹងអ្នកស្រឡាញ់ឈើឆ្ការព្រះយេស៊ូ បង្កើតឡើងដោយលោកអភិបាលសិលា ម៉ារី ឡាប៉ែរ ដ៏ឡាមុត ជាសាសនាទូតជាតិបារាំង ក្នុងឆ្នាំ១៦៧០ នៅតូក្រីនប្រទេសវៀតណាម ហើយក្រោយមកនៅក្នុងទឹកដីកូសាំងស៊ីន និងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍មួយចំនួនទៀត។

បច្ចុប្បន្នក្រុមបញ្ជូនដំណឹងនេះ មានសមាជិក៨នាក់ រួមទាំងសមាជិកថ្មីដែលទើបថ្វាយពាក្យសុំប្រណិធាន។

ដូនដីអាង សង្វាត ជាប្រធានក្រុមគ្រួសារបញ្ជូនដំណឹងអ្នកស្រឡាញ់ឈើឆ្ការព្រះយេស៊ូនៅប្រទេសកម្ពុជា មានប្រសាសន៍ថា ដូនដីថ្មីទាំងពីររូប ត្រូវរៀនបន្ថែមទៀត គឺរៀនអំពីកិច្ចការបម្រើព្រះសហគមន៍ រៀនបម្រើអ្នកក្រីក្រ និងរៀនរស់នៅជាមួយបងស្រីដែលជា សមាជិកក្រុមគ្រួសារនេះ។

ដូនដីប្រធានបានសង្កត់ធ្ងន់ថា «ទាំងនេះ គឺជាអ្វីដែលពួកគេត្រូវរៀបចំខ្លួនដោយខ្លួនឯង។ អត់ដឹងថា ជីវិតនៅខាងក្រៅជួបបញ្ហាអី ជួបឧបសគ្គអី តែបងស្រីសូមលើកទឹកចិត្តគេ ឲ្យបន្តជីវិតនេះ»

ទៅមុខទៀត ប៉ុន្តែកត្តាសំខាន់គឺលើសាមីខ្លួននិងព្រះជាម្ចាស់។»

ក្រុមគ្រួសារបញ្ជូនដំណឹងនេះ មានទិសដៅសំខាន់គឺប្រកាសដំណឹងដល់អ្នកដទៃឲ្យស្គាល់ព្រះជាម្ចាស់តាមរយៈការងារអប់រំទាំងជំនឿនិងចំណេះដឹងទូទៅនៅក្នុងព្រះសហគមន៍ ការរស់នៅជីវិតជាអ្នកបួស និងកិច្ចការងារសហការផ្សេងៗជាមួយលោកបុរាណាចារ្យតំបន់ដែលសមាជិករស់នៅ។

ដូនដីក្លារ៉ា យាន កញ្ញា ដែលទើបនឹងថ្វាយសុំប្រណិធាន បានប្រាប់ថា ដំណើរនៃជីវិតអ្នកបួសរបស់គាត់ មានឧបសគ្គធំបំផុតមួយ គឺមើលថែរក្សាយាយតាជារ។

ប៉ុន្តែដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ចំពោះជីវិតជាអ្នកបួស ការអធិដ្ឋានផ្ទាល់ខ្លួន និងគ្រីស្ទបរិស័ទ «នាំឲ្យខំទានកំលាំងអាចបន្តទៅមុខបាន។» ដូនដីដែលជាកូនកំព្រាខ្ចីពុកម្តាយតាំងពីកុមារភាព រូបនេះបន្ថែមថា គាត់បានត្រៀមខ្លួនរួចជាស្រេចដើម្បីបម្រើព្រះជាម្ចាស់ដោយសេចក្តីស្រឡាញ់និងអស់ពីសមត្ថភាព។

រីឯដូនដីក្លារ៉ា ដូត ស្រីឡែ ជាដូនដីថ្មីដែរនោះបានឲ្យដឹងដែរថា ថ្ងៃនេះ គាត់មានអំណរសប្បាយយ៉ាងខ្លាំងដែលក្តីស្រមៃចង់ក្លាយជាអ្នកបម្រើព្រះសហគមន៍ក្នុងឋានៈជាអ្នកបួសជាអ្នកក្រីក្រ អ្នកស្តាប់បង្គាប់ និងរស់នៅជាព្រហ្មចារី បានកើតជារូបរាង។

ដូនដីស្រីឡែបន្ថែមថា «ខ្ញុំនឹងត្រៀមខ្លួនត្រៀមចិត្ត គំនិត ដើម្បីចូលរួមបំពេញបេសកកម្មរបស់ព្រះយេស៊ូ ដើរតាមគំរូរបស់ព្រះអង្គ គឺមានតែការលះបង់ និងការថ្វាយជីវិតទៅព្រះអង្គ។»

អ្នកស្រីអាង ម៉ាច អាយុ៥៨ឆ្នាំ ជាព្រះបរិស័ទនិងជាម្តាយរបស់ដូនដីដូតស្រីឡែ និយាយថា កាលពីដំបូង អ្នកស្រីក៏ធ្លាប់យាត់កូនរបស់គាត់មិនឲ្យចូលបួស ប៉ុន្តែដោយចិត្តស្រឡាញ់របស់កូន អ្នកស្រីក៏យល់ព្រម ព្រោះដឹងថា ជីវិតអ្នកបួសគឺជាផ្លូវល្អមួយ។

ជាឱកាសពិសេស ដែលមនុស្សម្នាក់ៗបានឲ្យតម្លៃនៃការជួបជុំ (គឺ) សំខាន់ណាស់ ព្រោះជាការសម្តែងនូវការដឹងគុណ និងការជួបជុំជាស្មារតីនៃសាមគ្គីភាព បង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ដល់មនុស្សរស់ ហើយអាចមានឱកាសដើម្បីបំពេញបុណ្យកុសលជាមួយព្រះសង្ឃ មាតាបិតា សាច់ញាតិ យើង ជាមួយអ្នកត្រីក្រផ្សេងៗទៀត



ដែលបង្ហាញពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ បង្ហាញពីធម៌មេត្តាករុណាដែលគាប់ព្រះហឫទ័យរបស់ទ្រង់ ហើយសូមអោយកិច្ចការដែលគ្រីស្ទបរិស័ទម្នាក់ៗបានប្រព្រឹត្តក្លាយទៅជាផ្ទះតែមួយ ទៅជាគំរូដល់អ្នកដទៃនានាក្រោយ។ ក្នុងធម្មទេសនានៅព្រះសហគមន៍ត្រង់ត្រយឹង នាថ្ងៃទី២៤ ខែកញ្ញា លោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ ជឺតហាស្ទេ អភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិក

ភូមិភាគក្នុងពេញមានប្រសាសន៍ថា ថ្ងៃនេះ យើងអធិដ្ឋានសម្រាប់បងប្អូនដែលស្តាប់ សូមព្រះអង្គថែរក្សានិងលើកលែងទោសឲ្យពួកគាត់ ដើម្បីឱ្យគេជម្រះចិត្តគំនិតរបស់គេម្តងទៀតរហូតដល់អាចមើលឃើញព្រះជាម្ចាស់ផ្ទាល់ភ្នែក។

លោកអភិបាលលើកទៅកាន់គ្រីស្ទបរិស័ទដូច្នេះថា គ្រីស្ទបរិស័ទទាំងអស់ត្រូវត្រៀមខ្លួនជានិច្ច ព្រោះជីវិតមិនទៀងទាត់ អាចមានជំងឺ ឬ

គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ ដោយមិនដឹងជាមុន។ ប៉ុន្តែអ្វីដែលសំខាន់នោះ ពេលរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ គឺត្រូវយកចិត្តទុកដាក់សួរសុខទុក្ខអ្នកជំងឺ អ្នកជាប់ឃុំឃាំង ផ្តល់ម្ហូបដល់អ្នកស្រែកម្មាន និងឱ្យអាវទៅមនុស្សខ្លួនទេ ទេ និងរៀបចំបុណ្យសពត្រឹមត្រូវសម្រាប់អ្នកស្តាប់ ទាំងនេះគឺជាកិច្ចការទាំង៧នៃធម៌មេត្តាករុណាដែលគ្រីស្ទបរិស័ទត្រូវតែធ្វើជាប្រចាំ។

នៅក្នុងឱកាសបុណ្យភ្ជុំបិណ្ឌនេះ នៅតាមព្រះសហគមន៍ក៏មានកម្មវិធីបាចទឹកព្រះពរនិងអធិដ្ឋាននៅតាមផ្ទះប្រចាំតាមរបស់គ្រីស្ទបរិស័ទ ហើយព្រះសហគមន៍នៅតាមកន្លែងនីមួយៗតែងតែរៀបចំជាសំភារៈ គ្រឿងឧបភោគ និងម្ហូបអាហារជូនដល់អ្នកក្រីក្រ និងចាស់ជរាដែលគ្មានទីពឹង ដោយមានការចូលរួមពីក្រុមគ្រួសារគ្រីស្ទបរិស័ទនៃព្រះសហគមន៍នីមួយៗ។

កម្ពុជានឹងមានបូជាចារ្យព្យាបាលបឋមនៅទូទាំងប្រទេសឆាប់ៗ



អគ្គបទ្ខេប សួន ស្រីហ្វូចដាលីស

សំឡេងភ្លេងឆ្លែងឆ្លើយឆ្លងរំពងយ៉ាងឱឡារិក មុខក្បួនដង្ហែរយុវជនប្តីប្រជាជនស្រីទៅវិទ្យាល័យ សួនយ៉ូហាន ម៉ារី វីយ៉ាណែនាទីក្រុងភ្នំពេញ ដែលបានសុំថ្វាយខ្លួនទៅព្រះជាម្ចាស់ដោយមានអមជាមួយនឹងមាតាបិតារបស់លោកនិងអស់លោកបូជាចារ្យនិងលោកអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកកម្ពុជាទាំងពួកគ្នា ហែចូលក្នុងពិធីតែងតាំងជាឧបដ្ឋាក។

ក្នុងពិធីយ៉ាងឱឡារិកនេះ លោកនាយកទៅវិទ្យាល័យ សួន ហង្សលី បានស្នើសុំលោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ ជឺតហ្សេ អភិបាលនៃព្រះសហគមន៍ភូមិភាគភ្នំពេញ ទទួលលោកទាំងបីជាឧបដ្ឋាកដោយមានប្រសាសន៍ថា លោកទាំងបីបានតស៊ូនៅក្នុងការអប់រំ ការសិក្សា និងនៅក្នុងផ្លូវវិញ្ញាណហើយពេលនេះបានបញ្ចប់ការសិក្សានិងស្នើសុំលោកអភិបាលតែងតាំងពួកគាត់ជាឧបដ្ឋាក។

បេក្ខជនទាំងបីប្តីប្រមានលោកយ៉ូហានបាទីស្ត វី សំណាង លោកអន់តូនី ថែរតនៈ(ប៊ុនលី) និងលោក ប៉ូល វិន កាន់ បានឆ្លើយតបនឹងសំណួរលោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ បញ្ជាក់អំពីជំហររបស់ពួកគាត់ក្នុងកិច្ចការបម្រើព្រះជាម្ចាស់ក្នុងនាមជាអ្នកបូស។

លោកបញ្ជាក់ទៀតថា ឧបដ្ឋាក គឺ«បម្រើព្រះជាម្ចាស់» ដោយថ្វាយខ្លួនជាយញ្ញបូជាអស់កល្បជានិច្ច ហើយចាប់ពីពេលនេះតទៅជីវិតរបស់ពួកលោកលែងជាជីវិតឯកជនទៀតហើយ គឺត្រូវលះបង់ភាពផ្ទាល់ខ្លួនទាំងអស់ ដូចសន្តស្មេផានជាឧបដ្ឋាកដំបូងនៅក្នុងព្រះសហគមន៍។

លោកអភិបាលបញ្ជាក់ទៀតថា បម្រើព្រះជាម្ចាស់ គឺត្រូវធ្វើអស់ពីសមត្ថភាពដែលយើងមានដោយមិនធ្វើតាមអារម្មណ៍ តែពោរពេញដោយអំណរសប្បាយរបស់ព្រះជាម្ចាស់ដែលនាំឱ្យមានកម្លាំងទៅខ្មៅជានិច្ច។

លោកឧបដ្ឋាកថ្មី ត្រូវបានបំពាក់ឯកសណ្ឋានជាឧបដ្ឋាក ដោយមានកន្សែងពានា និងដាម៉ាតិច(អាប៊ីពង់វែង)របស់លោកឧបដ្ឋាករួចលុតជង្គង់ទទួលព្រះគម្ពីរពីលោកអភិបាល ជាសញ្ញាដើម្បីបំពេញបេសកកម្មប្រកាសព្រះបន្ទូល។

លោកឧបដ្ឋាកវិន កាន់ ទៅបម្រើព្រះសហគមន៍មណ្ឌលសកម្មភាពព្រះសីហនុ ជាមួយលោក



បម្រើតុសក្ការៈគឺបម្រើព្រះគ្រីស្ទ គឺទាំងពិធីបុណ្យនិងមនុស្ស។ ខ្ញុំនឹងព្យាយាមរស់នៅក្នុងទំនាក់ទំនងដោយយកចិត្តទុកដាក់សួរសុខទុក្ខអ្នកក្រីក្រ



បូជាចារ្យយ៉ាងល្អកា តារ៉ូឡា។ លោកឧបដ្ឋាកវី សំណាង ទៅបម្រើព្រះសហគមន៍មណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញថ្មី ភ្នំពេញខាងត្បូង និងតាខ្មៅដែលមានលោកអភិបាលអូលីវីយ៉េជាអ្នកណែនាំ។

លោកឧបដ្ឋាកប៊ុនលី ឲ្យដឹងថា ទំរាំបានមកដល់ថ្ងៃនេះ លោកបានឆ្លងកាត់នូវទុក្ខលំបាកនិងឧបសគ្គជាច្រើន ប៉ុន្តែអ្វីដែលអាចឲ្យលោកទៅមុខបានគឺ ការអធិដ្ឋានជាមួយព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីអាចនៅជាមួយព្រះអង្គដោយទុកចិត្ត និងធ្វើវិធីលើព្រះអង្គ។

លោកបន្តថា «បម្រើតុសក្ការៈគឺបម្រើព្រះគ្រីស្ទ គឺទាំងពិធីបុណ្យនិងមនុស្ស។ ខ្ញុំនឹងព្យាយាមរស់នៅក្នុងទំនាក់ទំនងដោយយកចិត្តទុកដាក់សួរ

សុខទុក្ខអ្នកក្រីក្រ»

ក្នុងសំលៀកបំពាក់ថ្មីជាឧបដ្ឋាក លោកប៉ូល វិន កាន់ និយាយថា «ខ្ញុំមិននឹកស្មានថាព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសខ្ញុំឱ្យទទួលការតែងតាំងអគ្គសញ្ញានេះដោយសារយើងជាអ្នកតូចតាចជាមនុស្សធម្មតាសាមញ្ញ តែព្រះជាម្ចាស់បានត្រាស់ហៅយើងឱ្យមានកិត្តិយស។ នៅពេលដែលខ្ញុំគិតរបៀបនេះខ្ញុំព្រឺសម្បុរ ដោយសារជីវិតខ្ញុំអស្ចារ្យមែនទែន»

លោកកាន់បន្ថែមថា «ស្រឡាញ់ និងបម្រើ» ជាពាក្យស្លោកធ្លាក់នៅក្នុងដួងចិត្តរបស់លោក ក្នុងកិច្ចការប្រចាំថ្ងៃ ដែលនឹងត្រូវអនុវត្តក្រោយពេលទទួលអគ្គសញ្ញាតែងតាំងជាឧបដ្ឋាកនេះ។

រីឯលោកឧបដ្ឋាកវី សំណាង មានប្រសាសន៍ថា «កាលពីយប់មិញខ្ញុំគេងមិនលក់ ហើយព្រឹកឡើងពេលអធិដ្ឋានតាមពេលកំណត់ ខ្ញុំស្រក់ទឹកភ្នែកនិងមើលឈើធ្លាង»

«ខ្ញុំមានអារម្មណ៍រឹតបែបនេះហោះ» ជាពាក្យដែលបញ្ជាក់ម៉ត់លក់ វី បានខ្ចី ក្នុងនាមជាឪពុក របស់លោកឧបដ្ឋាកវីសំណាង។ លោកបានខ្ចីឲ្យដឹងទៀតថា នៅពេលកូននិយាយថា គាត់មានបំណងចង់ក្លាយជាបូជាចារ្យតាំងពីក្មេង ឪពុកប្រុសនេះបានសម្រេចចិត្តថ្វាយកូនរបស់គាត់ទៅព្រះជាម្ចាស់ដោយបាននាំកូនប្រុសទៅព្រះវិហារទៀងទាត់។ ចំពោះលោកម្តង យ៉ាង លើង ជាឪពុករបស់លោកឧបដ្ឋាក ថែ រតនៈ ហៅប៊ុនលី បានឱ្យដឹងថា គាត់បានទន្ទឹងរង់ចាំពិធីនេះអស់រយៈពេល ១៦ឆ្នាំមកហើយ «ខ្ញុំចង់ឱ្យកូនខ្ញុំបំពេញតួនាទី

អានបន្តទំព័រ-១៧..

ការចែកទានគឺជានិមិត្តរូបនិងការជួយដៃដល់កើតចេញពីទឹកចិត្តនិងសេចក្តីពិតដែលទទួលបានពីព្រះជាម្ចាស់

អគ្គបទៈ ព្រះសហគមន៍

ក្រុមសង្គមព្រះសហគមន៍ព្រះកុមារយេស៊ូ បឹងទំពុន នៃមណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញខាងត្បូង មានការចែកទានទៅដល់ក្រុមគ្រួសារដែលមានជីវភាពខ្វះខាតចំនួន២០គ្រួសារនៅក្នុងរដូវបុណ្យភ្ជុំបិណ្ឌ ក្រោមអធិបតីភាព លោកបូជាបាព្រ ដាមី ញ៉ាំង ហ្វារី អ្នកទទួលខុសត្រូវមណ្ឌលសកម្មភាពព្រះសហគមន៍កាតូលិកភ្នំពេញខាងត្បូងកាលពីព្រឹកថ្ងៃទី១៨ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ។

លោកបូជាបាព្រដាមីញ៉ាំងមានប្រសាសន៍ថា អំណោយដែលបានចែកជូនបងប្អូនក្រីក្រនៅពេលនេះ បានមកពីគ្រីស្ទបរិស័ទ និងសប្បុរសជនដែលបានចូលរួមជាមួយគ្នាដើម្បីចែករំលែកសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ចំពោះពួកគាត់។

លោកបូជាបាព្របានបញ្ជាក់ថា «មិនមែនខ្ញុំទេ ដែលចែកជូនបងប្អូន គឺគ្រីស្ទបរិស័ទនិងអ្នកផ្សេងៗជួយគ្នា»

ជាមួយគ្នានេះដែរ អ្នកស្រី ងួន ផល្លា គណៈកម្មការសង្គមៈបាននិយាយទាំងទឹកមុខអំណរសប្បាយថា ៖ «ពាល់ថ្ងៃនេះ យើងជួយអ្នកក្រីក្រមានពេញទេ គឺគ្រួសារក្រីក្រអស់អស់តាយ ដែលមានកូនប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន ចាស់ជរា មានជំងឺប្រចាំកាយ និងកូនសិស្សកំពុងសិក្សានិងរស់នៅជាមួយក្រុមគ្រួសារដែលផ្ទុកមេរោគអេដស៍»

អ្នកស្រីបន្តថា ទោះបីជាការចែកទាននេះមិនសូវច្រើនលើសលប់ ប៉ុន្តែអាចជួយសម្រួលនូវជីវភាពរបស់គាត់បានមួយគ្រា ។ មួយវិញទៀតការជួយគឺជួយមិនគិតទៅលើគ្រួសារគ្រីស្ទបរិស័ទឬមិនមែនគ្រីស្ទបរិស័ទនោះទេ។

អ្នកស្រីបន្ថែមថា ពួកគាត់មិនមែនជាអ្នកមាននោះទេ ប៉ុន្តែពួកគាត់សប្បាយចិត្តនឹងជួយអ្នកដែលខ្វះខាតនិងអត់ជាងខ្លួន។ អ្នកស្រីផល្លាបញ្ជាក់ថា អំណោយទាំងនេះ ក៏ចូលរួមពីពុទ្ធបរិស័ទផងដែរ។

ការចែកសេចក្តីស្រឡាញ់និងការចែកទានមិនគិតទៅលើសាសនាអ្វីនោះទេ សំខាន់ៗទង្វើល្អនិងការជួយរបស់យើងកើតចេញពីទឹកចិត្តនិងសេចក្តីស្រឡាញ់ពិតប្រាកដដែលយើងទទួលបានពីព្រះជាម្ចាស់ ។ នេះជាការបញ្ជាក់របស់អ្នកស្រីផល្លា។ អ្នកស្រីយ៉ែម ចន្ទន ជាពុទ្ធបរិស័ទនិងជាម្ចាស់ហាងណារិនកាត់ដេរ បាននិយាយថា «ការចែកទាននេះគឺធ្វើទៅពិតៗ ទោះជាបីជាព្រះពុទ្ធសាសនាក៏មានធ្វើបែបនេះដែរ ហើយសម្រាប់អ្វីដែលយើងអាចចែករំលែកបានយើងគួរតែចែករំលែកទៅដល់គ្រួសារដែលអត់ជាងយើង»

អ្នកស្រីចន្ទនបន្តលើកឡើងទៀតថា ៖ «អ្វីដែលយើងគិតថា ល្អគឺយើងធ្វើទៅ កុំអោយតែ



យើងទៅប្រព្រឹត្តអំពើបាប»។

បុរសពិការដៃ ឈ្មោះ ម៉ៅ សុខកង ដែលមានអាយុ៥៧ឆ្នាំ បានមកទទួលអំណោយពីព្រះសហគមន៍បាននិយាយថា ៖ «ខ្ញុំពិតជាសប្បាយចិត្តដែលព្រះសហគមន៍បានជួយដល់គ្រួសារក្រីក្រដូចជារូបខ្ញុំ ព្រោះខ្ញុំអត់ ហើយបានព្រះសហគមន៍ជួយបែបនេះធ្វើអោយគ្រួសារខ្ញុំ ហួបបានមួយគ្រាធំ និងធ្វើអោយខ្ញុំមានចិត្តតស៊ូ ប្រឹងបន្តដំណើរជីវិតទៅមុខទៀត»

ពេលជាមួយគ្នានេះ អ្នកស្រីសាម សុខា អាយុ៤២ឆ្នាំ រៀបរាប់ទាំងទឹកភ្នែកថា «ខ្ញុំពិតជារំភើបខ្លាំងមិនដឹងរកពាក្យអ្វីមកនិយាយ។ ខ្ញុំគុកគុលខ្លាំង ព្រោះខ្ញុំជាគ្រួសារដែលមានជីវភាពលំបាកហើយមានជម្ងឺប្រចាំកាយទៀត ខ្ញុំមានតែពាក្យថា អរគុណខ្លាំងណាស់ចំពោះព្រះសហគមន៍ដែលបានចែកទាននេះមកកាន់គ្រួសារក្រីក្រដូចជាខ្ញុំ»

សព្វថ្ងៃនេះក្រុមសង្គមព្រះសហគមន៍ព្រះកុមារយេស៊ូបឹងទំពុននៅតែបន្តជួយដល់គ្រួសារដែលផ្ទុកមេរោគអេដស៍ គ្រួសារដែលបាត់បង់កម្លាំងពលកម្ម ជារៀងរាល់ខែដែលថវិកាទាំងនោះ ទទួលបានពីដង្ហាយរបស់បងប្អូនគ្រីស្ទបរិស័ទ និងជាពុទ្ធបរិស័ទ ដើម្បីរួមគ្នាទិញជាគ្រឿងឧបតោគបរិភោគ សម្ភារប្រើប្រាស់ដើម្បីចែកជូនទៅគ្រួសារទីទំល់ដែលរស់នៅក្នុងសង្កាត់បឹងទំពុនទី១ និងទី២។



ឱ្យបានល្អ និងណែនាំអ្នកជិតខាងឱ្យបានសុខសប្បាយទាំងអស់គ្នា»

ជាមួយគ្នានោះដែរ លោកអភិបាលអូលីវី វីយ៉ែមានប្រសាសន៍ទៀតថា ព្រះសហគមន៍កម្ពុជាមានការត្រាស់ហៅតិច ហើយនេះជាផ្នែកដែលបានទទួលនៅក្នុងជីវិតរបស់លោកឧបដ្ឋាកទាំងបី ទាំងព្រះសហគមន៍ ទាំងសាលាដុនបូស្កូ និងលោកបូជាបាព្រដែលបានអធិដ្ឋានសម្រាប់

ការត្រាស់ហៅ។

លោកអភិបាលបញ្ជាក់ថា «នេះជាកម្លាំងមួយដើម្បីឱ្យយើងបន្តប្រកាសដំណឹងល្អ ដើម្បីឱ្យយើងទៅជាអ្នកបម្រើ ព្រោះឧបដ្ឋាកមានន័យថា «បម្រើ» ដោយសន្យានៅលើអស់មួយជីវិត ដើម្បីថ្វាយខ្លួនទៅព្រះជាម្ចាស់ ទៅបងប្អូន និងព្រះសហគមន៍»

មកដល់ពេលបច្ចុប្បន្ននេះ ព្រះសហគមន៍

នៅកម្ពុជាមានលោកបូជាបាព្រជាតិកម្ពុជាចំនួន ១០នាក់ប៉ុណ្ណោះក្នុងចំណោមសាសនាសុទ្ធតបរទេសជិត១០០នាក់ដែលកំពុងបម្រើការងារនៅក្នុង ព្រះសហគមន៍ចំនួនជាង៨០ ទោះបីជាព្រះសហគមន៍នៅកម្ពុជាបានកើតឡើងតាំងពីសតវត្សទី១៦មកក៏ដោយ។ ដោយសារតែសង្គ្រាមរវាងមិនអស់នៅក្នុងប្រទេស ជាពិសេសក្នុងរបបប៉ុលពត បានបំផ្លាញស្ទើរតែទាំងស្រុង

នូវសាសនានិងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរបស់ជាតិ ក្នុងនោះលោកអភិបាលជាតិខ្មែរ និងសហការីរបស់លោក អស់លោកបព្វជិត-ជិតា និងគ្រីស្ទបរិស័ទជាច្រើនបានស្លាប់និងត្រូវបានសម្លាប់។ មកដល់ពេលនេះ គ្រីស្ទបរិស័ទនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមានចំនួនតិចតួចនៅឡើយ គឺប្រមាណជា២ម៉ឺននាក់ក្នុងចំណោមប្រជាជនជិត ១៦លាននាក់។

គ្រូអប់រំជំនឿត្រូវការជំនឿនិងទ្រឹស្តី

អគ្គបទដ្ឋាន ស្រីហ្វូដដាលីស

គ្រូអប់រំជំនឿ៤៧នាក់មកពីមណ្ឌលសកម្មភាព ៣ក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញបានសិក្សាលើយល់អំពី គុណភាពនៃការបញ្ជូនបន្តជំនឿ និងប្រវត្តិព្រះ សហគមន៍កាតូលិកនៅកម្ពុជានិងជាសកល នៅ ព្រះវិហារសន្តិម៉ារីញញឹមចំការទៀង ក្នុងស្រុក ត្រាំកក់ ខេត្តតាកែវ នាថ្ងៃទី១៧និង១៨ កញ្ញា ២០២២ ។

លោក ដួង សារង់ គណៈកម្មការអប់រំជំនឿ ភូមិភាគភ្នំពេញមានប្រសាសន៍ថា ការកកើត ព្រះសហគមន៍គឺតាមរបៀបសាមញ្ញៗ ដោយ មានការណែនាំ និងជំរុញពីព្រះអំណោយទាន របស់ព្រះជាម្ចាស់ ដោយមានគ្រឹះគឺព្រះយេស៊ូ ដែលសោយទិវង្គតនិងមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ។

លោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ បានរំលឹកដល់ គ្រូអប់រំជំនឿដូច្នោះថា ព្រះសហគមន៍គឺជា ស្ថាប័នចាស់ជាងគេក្នុងពិភពលោក ដែល មានព្រះជាម្ចាស់ជាអង្គតែមួយ ដោយ ខិតខំសម្រុះសម្រួល រិះគិត និងដើរ ជាមួយគ្នាក្នុងព្រះសហគមន៍ ដោយ ណែនាំមនុស្សមានជីវិតអស់កល្ប ជានិច្ចតាមរយៈជំនឿ។

សិក្ខាកាមតាមមណ្ឌលសកម្មភាព នីមួយៗបានចែករំលែកបទពិសោធន៍នៃ ការអប់រំជំនឿ និងរបៀបនៃការបង្កើត ព្រះសហគមន៍នីមួយៗ។

នៅក្នុងសិក្ខាសាលានេះ លោកអភិបាល អូលីវីយ៉េ មានប្រសាសន៍អំពីការកកើតព្រះ



សហគមន៍នៅកម្ពុជាតាំងពីឆ្នាំ១៥៥៥ រហូតមក ដល់ពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។

លោកអភិបាលអធិដ្ឋានសូមព្រះវិញ្ញាណដ៏ វិសុទ្ធ ជាពន្លឺបំភ្លឺគ្រូអប់រំជំនឿឱ្យស្គាល់សេចក្តីពិត ដោយមានព្រះជាម្ចាស់ជាផ្លូវ ជាសេចក្តីពិត និង ជាជីវិត និងបាចទឹកព្រះពរដល់គ្រូអប់រំជំនឿទាំង អស់។ លោកក៏សូមព្រះវិញ្ញាណសណ្ឋិតលើគ្រូអប់រំ ជំនឿទាំងអស់ឱ្យទៅជាសក្ខីភាពនិងមានភាព ក្លាហានក្នុងការប្រកាសជំនឿដោយសេចក្តីពិត។

លោកមាយ ស៊ិន មកពីព្រះសហគមន៍ចំការ ទៀងរៀបរាប់ថា សិក្ខាសាលានេះធ្វើឱ្យខ្ញុំទទួល បានបទពិសោធផ្ទៃដែលមានលក្ខណៈតម្រង់ទិស

ដើម្បីអប់រំជំនឿនៅក្នុងព្រះសហគមន៍របស់លោក ផ្ទាល់ឱ្យកាន់តែប្រសើរ។ លោកមាយ ស៊ិន បញ្ជាក់ ទៀតថា «សិក្ខាសាលានេះធ្វើឱ្យខ្ញុំយល់ថា អប់រំ ជំនឿ គឺអប់រំឱ្យគេជឿមិនមែនដើម្បីឱ្យចេះទេ។»

អ្នកស្រី ង៉ែត សារូ បានឱ្យដឹងថា សិក្ខាសាលា នេះទោះបីមានរយៈពេលខ្លី តែជួយឱ្យគាត់ឱ្យ ស្គាល់ពីប្រវត្តិព្រះសហគមន៍នីមួយៗ បានយល់ ពីតួនាទីរបស់ខ្លួននិងការប្រើប្រាស់សៀវភៅដើម្បី អប់រំជំនឿ ជាពិសេសមានការចាត់តាំងជាផ្លូវការ របស់លោកអភិបាលឱ្យទៅបម្រើការអប់រំជំនឿ ដែលជាការលើកទឹកចិត្តដល់អ្នកណែនាំជំនឿ។

គ្រូអប់រំជំនឿទាំងនោះមកពី ព្រះវិហារម៉ា រីញញឹមចំការទៀង ព្រះវិហារសន្តិពេសនៃ ព្រះកុមារយេស៊ូ (ព្រែកប្រាស) ព្រះវិហារព្រះ ត្រៃឯកគីរីវង់ ព្រះវិហារសន្តប៉ូល ព្រះវិហារបាទី ព្រះសហគមន៍កំពង់អំពិល ព្រះសហគមន៍ ត្រពាំងក្រូញមានគ្រឹស្ថបរិស័ទ១៤នាក់ ព្រះ សហគមន៍ក្រុងតាកែវ ព្រះវិហារសន្តមីកា អែល(កំពង់សោម) ព្រះវិហារសន្តម៉ាថាយ កោះកុង ព្រះវិហារសន្តិពេសនៃព្រះកុមារយេស៊ូ (ស្រែអំបិល) ព្រះវិហារសន្តអូស្ត្រាលី(កំពត) ព្រះវិហារសន្តយ៉ូសែប(ជុំគីរី) ព្រះវិហារសន្ត ប៉ូល(កោះស្នា) ព្រះវិហារសន្តម៉ារី(ត្រពាំងរុន) ព្រះវិហារសន្តសិលា(ព្រែកប្រស់)។

លោកអភិបាលអូលីវីយ៉េ បានបន្ថែមថា ពេលនេះយើងបើកឆ្នាំសិក្សាថ្មី និងបំពេញពាក្យ សន្យាយកចិត្តទុកដាក់អប់រំជំនឿនៅតាមព្រះ សហគមន៍ពេញមួយឆ្នាំ។

ត្រីស្តូសាលានិងពុទ្ធសាលនារួមគ្នាជួយអ្នកក្រីក្រ

អគ្គបទដ្ឋាន ស្រីហ្វូដដាលីស

ជនក្រីក្រ៣០គ្រួសារ ទទួលបានគ្រឿងឧបត្ថម្ភ បរិភោគពីព្រះសហគមន៍កាតូលិកនិងព្រះសង្ឃ ខាងព្រះពុទ្ធសាលនា នៅព្រះវិហារសន្តប្រៀង ស្ទឹងសារីយ៉េ (ព្រះសហគមន៍ចំប៉ា) នៅភូមិចំប៉ា ស្រុកកៀនស្វាយ ខេត្តកណ្តាល។

តាមប្រសាសន៍របស់លោកបូជាបាព្យ វិជ័យ ស្រីប្រាម៉ុង បានឱ្យដឹងថា «គោលបំណងចង់ចែក ជូនដល់ប្រជាជនក្រីក្រក្នុងឱកាសបុណ្យភ្ជុំ និង បងប្អូនដែលរងគ្រោះដោយទឹកលិច»។

លោកបូជាបាព្យបន្ថែមថា នៅក្នុងឱកាសនេះ ដែរក៏មានក្រុមព្រះសង្ឃខាងព្រះពុទ្ធសាលនា ធ្វើ ការជាមួយទូតនៅសមាគមវៀតណាម ដែលជួយ តាមភូមិវៀតណាមដែលមានទឹកលិចមានបញ្ហា នានា បានស្នើចូលរួមជួយចំនួន២០០គ្រួសារ រួម ជាមួយព្រះវិហារសន្តប្រៀងស្ទឹងសារីយ៉េ ចំនួន១៣០ គ្រួសារ។ ការផ្តល់ជូននេះ ក៏មានអ្នកក្រដនជាតិ ខ្មែរជុំវិញភូមិចំនួន១៣០គ្រួសារផងដែរ។

តាមប្រសាសន៍លោកបូជាបាព្យដែលបានឱ្យ ដឹងទៀតថា ការសម្តែងធម៌មត្តាករុណា ជាព្រះ យេស៊ូដែលបង្រៀនយើងឱ្យចេះបង្ហាញសេចក្តី ស្រឡាញ់ដល់អ្នកក្រីក្រ អ្នកជិតខាង។

គ្រឿងបរិភោគដែលបានចែកជូនដល់ជនក្រីក្រ ចំនួន៣០០គ្រួសារ នាថ្ងៃទី៤ កញ្ញា ២០២២ ទាំងនោះមាន អង្ករ១០គីឡូ និងមី ១០កញ្ចប់ ក្នុងមួយគ្រួសារ។



កុមារគ្រីស្ទបរិស័ទឈ្វេងយល់អំពីបេសកកម្មរបស់ខ្លួន



អគ្គបទ្ទេស ស្រីហ្វូចដាលីស
កុមារជិត២០០នាក់នៃមណ្ឌលសកម្មភាព ភ្នំពេញខាងជើង បានចូលរួមជាមួយគ្នាបោះជំរំ រិះគិតលើបេសកកម្មក្នុងនាមជាកុមារគ្រីស្ទ បរិស័ទ ធ្វើនៅព្រះវិហារសន្តយ៉ូសែប ផ្សារតូច រាជធានីភ្នំពេញ។

លោកបូជាបាប្យ ប៉ូល រឿង ឆ័ត្រសិរី ជាប្រធាន មណ្ឌលសកម្មភាពព្រះសហគមន៍កាតូលិកភ្នំពេញ ខាងជើងមានប្រសាសន៍ថា កុមារទាំងនោះភាគ ច្រើនជាកូនគ្រីស្ទបរិស័ទ និងកំពុងរៀនអប់រំជំនឿ ហើយកម្មវិធីបោះជំរំនេះ គឺដើម្បីឲ្យពួកគាត់អនុវត្ត នូវអ្វីដែលគាត់បានរៀន។

លោកបូជាបាប្យបន្ថែមថា ការជួបជុំនេះ គឺដើម្បី ឱ្យកុមារទាំងអស់ស្គាល់គ្នា និងមានទំនាក់ទំនង ល្អនៅពេលអនាគត ទោះបីជាពួកគាត់មកពីព្រះ សហគមន៍ផ្សេងៗក៏ដោយ។ លោកបន្តថា នៅ ពេលធំឡើងពួកគាត់ក៏អាចជួយព្រះសហគមន៍ឱ្យ មានភាពរឹងមាំ ដោយមានការសហការគ្នា លើក ទឹកចិត្តគ្នា និងរស់នៅជាសាក្សីនៃជំនឿ។

កម្មវិធីបោះជំរំកុមារនេះ ទទួលបានការអោយ ៥ដល់១៨ឆ្នាំ ដែលមកពីព្រះសហគមន៍មួយ ចំនួនក្នុងមណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញខាងជើង រួម មាន៖ ផ្សារតូច ព្រែកតាទែន សែនសុខ ស្វាយប៉ាក អិយក្សត្រ ពោធិ៍ជ័រ និងក្តីកណ្តាល។

លោកឆ័ត្រសិរីបញ្ជាក់ថា ដូច្នេះអ្វីដែលគាត់ គួរតែធ្វើគឺបង្ហាញជំនឿរបស់គាត់តាមអ្វីដែលគាត់ អាចធ្វើបានរួមទាំងការបង្ហាញជំនឿដល់អ្នកនៅ ជុំវិញខ្លួនរបស់ពួកគាត់ផងដែរ។

លោកបូជាបាប្យបន្ថែមថា ទោះបីជាព្រះសហគមន៍ មានគ្នាតិចនៅក្នុងសង្គម ប៉ុន្តែពេលឃើញមនុស្ស ជួបបញ្ហា គាត់ត្រូវបញ្ជូនសកម្មភាព។ «គាត់ អាចធ្វើបុណ្យ ធ្វើទាន តាមសមត្ថភាពរបស់គាត់ ចេះសន្សំសំចៃ និងជួយតាមកម្លាំងរបស់គាត់។» លោកឆ័ត្រសិរីបញ្ជាក់។

នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា គ្រីស្ទសាសនានិកាយ កាតូលិកមានប្រហែល២០០០០នាក់ប៉ុណ្ណោះ ក្នុង ចំណោមប្រជាជនជិត១៦លាននាក់។

នៅក្នុងកម្មវិធីនោះដែរ កុមារទាំងអស់បាន ស្នាក់នៅនិងរៀនអំពីរបៀបរស់នៅជាក្រុម សិក្សា បន្ថែមអំពីជំនឿ ការជួយគ្នាទៅវិញទៅមក រៀនពី សុភារធម៌ សុដីរធម៌ និងចេះស្រឡាញ់បរិស្ថាន និងលែងលែងកំសាន្តនានា។

លោកហេង ច័ន្ទរិទ្ធិ ជាអ្នកសម្របសម្រួល និង ជាប្រធានក្រុមយុវជននៅព្រះវិហារសន្តយ៉ូសែប

ផ្សារតូច បានឱ្យដឹងថា ការ បោះជំរំកុមារលើកនេះ ពួកយើងចង់ប្រមូល ផ្សំជំនាក់ដូចជាក្មេងៗ នៅក្នុងតំបន់មណ្ឌល សកម្មភាពភ្នំពេញ ខាងជើងចូលរួមគ្នា ជាឆ្លងតែមួយតាមរយៈ សកម្មភាពផ្សេងៗដែល ទាក់ទងទៅនឹងសាររបស់ សម្តេចប៉ាបកុងសន្តិបាតព្រះ សហគមន៍សកល។

កម្មវិធីដែលបានធ្វើឡើងរយៈពេល៣ ថ្ងៃ គឺពីថ្ងៃទី១១-១៤ ខែសីហា កន្លងទៅ បាន ចែកចេញជាបីផ្នែកសំខាន់ៗ។ ប្រធានក្រុម យុវជនរូបនេះ បន្ថែមថា ការជួបជុំគ្នានៅថ្ងៃ សុក្រ គឺឱ្យកុមារចូលរួម ជាមួយគ្នា ស្គាល់គ្នា រាប់ជាគ្នាជាមិត្តភក្តិ។

រីឯថ្ងៃសៅរ៍យើងគិតពីកម្លាំងជម្នះ គឺមានន័យ ថាក្រោយពេលដែលគាត់មានមិត្តភក្តិហើយ កុមារ ប្រឈមមុខនឹងការឈ្លោះទាស់ទែងគ្នា និងមាន ការបែកបាក់គ្នា ដូច្នេះគណៈកម្មការយើងបាន រៀបចំដំណោះស្រាយ ធ្វើយ៉ាងណាឱ្យគាត់បាន ត្រូវវិញ។ ចំនួនបន្ថែមថា ថ្ងៃបញ្ចប់គឺបញ្ចប់ អំពីបេសកកម្ម ដើម្បីឲ្យពួកគាត់អាចបង្កើតកម្មវិធី នានា និងដើម្បីនាំកុមារដែលចង់ស្គាល់ពីព្រះ យេស៊ូឱ្យចូលរួមជាមួយគ្នានៅតាមព្រះសហគមន៍ របស់ពួកគាត់។

កុមារ សុខ រតនពង្ស មកពីព្រះវិហារគីឡូម៉ែត្រ លេខ១១ និយាយថា នេះជាលើកទី២ដែលគាត់ បានចូលរួមបោះជំរំនេះ។ រតនពង្សបន្តថា កាល ពីដំបូងគាត់មានអារម្មណ៍ខ្លាចគេ ប៉ុន្តែក្រោយមក គាត់មានមិត្តច្រើន ធ្វើឲ្យគាត់មានភាពក្លាហាន ជាងមុន និងធ្វើឱ្យគាត់សប្បាយចិត្ត។

កុមារ រូបនេះបន្ថែមថា «នៅពេលខ្ញុំត្រលប់ ទៅវិញ ខ្ញុំធ្វើរឿងល្អជាមួយអ្នកជុំវិញ ដូចជាឃើញ គេបាត់អីត្រូវជួយរកគេ ពេលឃើញគេមានរឿងអី ខ្ញុំត្រូវមកសួរនិងជួយគេ។»

ក្នុងវ័យ១៥ឆ្នាំកុមារី ធួ ទ្រី រៀបរាប់ថា ក្នុងនាម ជាកូនគ្រីស្ទបរិស័ទជាកុមាររបស់ព្រះសហគមន៍ កម្មវិធីបោះជំរំនេះបានជួយឱ្យយើងចេះរួបរួមគ្នា ចេះស្រឡាញ់មិត្តភក្តិ។ ធួ ទ្រីបន្ថែមថា ក្រោយ ពីបញ្ចប់កម្មវិធីនេះ «ខ្ញុំនឹងទៅជួយដល់កុមារនៅ ព្រះសហគមន៍របស់ខ្ញុំ ឱ្យចេះជួយគ្នា រួបរួមគ្នា»។



សកម្មភាពនានារបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិកកម្ពុជា

ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញ



ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម



ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគបាត់ដំបង

